
Nissedal kommune Møteinnkalling

Utval: Formannskapet
Møtestad: Ordførarkontoret, Kommunehuset
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Tidspunkt: 08:30

Forfall skal meldast på tlf. 35 04 84 00.  Varamedlemmer møter berre ved særskilt 
innkalling.

NB! Til sakene om årsmelding, rekneskap og 1.tertial 2019 må det lastast ned eigne 
dokument frå heimesida: http://nissedal.kommune.no/politikk/vedlegg-til-innkalling

Halvor Homme
ordførar
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Saker til behandling

PS 45/19 Årsmelding 2018



Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

210

2019/203-3  

Jarle Bruun Olsen

08.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 45/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Årsmelding 2018

Vedlegg: 
Årsmelding for 2018 må lastast ned som eige dokument. Ligg på kommunen si heimeside. 

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Årleg sak som blir handsama saman med rekneskapen. Kontrollutvalet har hatt årsberetninga 
som orienteringssak.  

Lovgrunnlaget
§ 48 i kommunelova og kommunale budsjett/rekneskapsforskrifter. 

Forankring i eige planverk
Saka er ei oppfylging av tidlegere vedtatt handlingsprogram og tertialkontrollar. 

Årsmeldinga tek utgangspunkt i handlingsprogrammet for 2018, og skal vere ei
oppsummering av året som er gått og ei rettesnor for vidare planarbeid.
Årsmeldinga er todelt. Første del er årsberetninga, som er ein obligatorisk del som skal
gjere greie for verksemda gjennom året og kommenterer m.a. ulike forhold knytt til heile
kommunen som organisasjon. Andre del er årsrapport frå den einskilde eining, med 
tilbakemeldingar på tiltak i handlingsprogrammet. 

Årsberetninga for 2018 utgjer ein del av grunnlaget for kontrollutvalet si handsaming av 
årsrekneskapet (jf. sak om godkjenning av årsrekneskapet for 2018). 

I høve til tilbakemelding på handlingsprogrammet er alle tilbakemeldingar/rapportering frå 
rådmannen markert med raud tekst slik. Dette gjeld både tilbakemelding på mål/tiltak og 
rekneskapskommentarar m.m. 

Vurdering:
Årsmeldinga/årsberetninga er rådmannen si oppsummering/rapport for 2018. I den 
grad kommunestyret ønskjer å endre kurs/utvikling på ulike punkt det vert gitt 

4



tilbakemelding på, bør dette primært gjerast i komande saker som t.d. tertialkontrollar 
eller i eigne saker. 
 
Dei siste åra har det i årsmeldinga vore innarbeidd eit kapittel om KOSTRA-tal. Dette er 
ikkje gjort for 2018. Dette dels på bakgrunn av kapasitet/tidsnød, dels for å få volumet 
ned på årsmeldinga.  

Konklusjon:
Kommunestyret tek årsmelding for 2018 til vitande.  

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre tek årsmelding for 2018 til vitande slik den ligg føre
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

200

2018/595-17  

Jan Arvid Setane

04.04.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 46/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Godkjenning av årsrekneskap 2018

Vedlegg:
1 Saksprotokoll KU-NIS, 07052019, Sak 10-19, Årsrekneskap og årleg rapport 2018 for 

Nissedal kommune –-kontrollutvalet si uttale
 2    Revisorgodkjent årsrekneskap 2018 (ligg som eige dokument på heimesida)

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Det er kommunestyret som godkjenner årsrekneskapet, etter innstilling frå formannskapet. 
Rekneskapet skal vere godkjent seinast 6 mnd. etter rekneskapsåret sin slutt. Kommunestyret 
sitt vedtak skal innehalde disponering av mindreforbruk/dekking av meirforbruk. Rekneskapet 
er godkjent av Telemark kommunerevisjon 4.april 2019, utan merknader. Kontrollutvalet 
handsama rekneskapet i møte 7.mai 2019, og deira vedtak er vedlagt saka.

Lovgrunnlaget
Kommunelova §48, pkt. 3 og Forskrift om årsrekneskap og årsberetning, §10.

Vurdering:
Handsaming av årsrekneskapet er fyrst og fremst å stadfeste at det framlagte
rekneskapsdokument gjev eit korrekt bilete av dei disponeringar som er gjort gjennom året, og
den økonomiske status pr. 31.12. Vidare dokumenterer årsrekneskapet at disponeringar er
gjort i samsvar med vedtak og fullmakter, lovar og forskrifter.

Økonomisk oversikt drift syner eit netto driftsunderskot på kr 1.114.000. I høve til normkravet 
om eit netto driftsresultat på 1,75 % av driftsinntektene, så utgjer dette minus 0,6 %. Her er 
verdt å merke seg at netto driftsresultat inneheld eit underskot på vatn og kloakk på ca. 2,1 
millionar som blir dekka av sjølvkostfond, samt at kostnadsførte avdrag er nesten 2 millionar 
høgare enn «minste tillatt avdrag», jf. Note 11. Dersom ein korrigerer for desse to forholda, 
utgjer netto driftsresultat ca. 1,5 % av driftsinntektene.

I høve til gjeldande budsjett har rekneskapet eit mindreforbruk på kr 4.491.000, etter at det i 
hht. budsjettvedtak er avsett netto kr  1.271.000 til disposisjonsfond gjennom året.
Det er viktig å sjå denne saka i samanheng med kommunen si årsmelding. Rekneskapet syner 
inntekter og disponering av desse gjennom rekneskapsåret, og status ved utgangen, men gjev 
liten informasjon om kvifor tala er som dei er. Det skal årsmeldinga gje informasjon om. 
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Rekneskapsskjema 1B og Note 17 syner dei ulike rammeområda sine rammer og 
disponeringar av desse. Det er viktig å merke seg at desse meir-/mindreforbruka ikkje gjev 
uttrykk for anna enn ein rekneskapsmessig status. Rådmannen rapporterer i årsmeldinga om 
dei ulike avvika mellom rekneskap og budsjett, og bakgrunnen for desse.

Investeringsrekneskapet er avslutta med eit udekka beløp på kr 2.420.000. Dette skuldast i all 
hovudsak at nokon enkeltprosjekt hadde ei raskare framdrift enn kva gjeldande budsjett la til 
grunn. Note 18 syner status for alle enkelt-prosjekt . Desse vert kommentert i årsmeldinga.

Note 14-16 syner sær-rekneskap for dei ulike "næringsfonda", og kva som er unytta midlar ved 
utgangen av året.

Konklusjon:
Rekneskapet kan godkjennast.

Rådmannen si tilråding:
1. Nissedal kommunestyre godkjenner årsrekneskapet for 2018, med eit netto driftsunderskot 

på kr 1.114.000 og eit mindreforbruk på kr 4.491.000 i driftsrekneskapet, og eit udekka 
beløp på  kr 2.420.000 i investeringsrekneskapet. 

2. Mindreforbruket på kr 4.491.000 avsetjast til disposisjonsfond 25650805-Felles buffer.
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Saksprotokoll 
 

 
Arkivsak-dok. 19/07825 
Arkivkode  
Saksbehandler Ingebjørg Liland 

 

Handsama av Møtedato Saknr 

1 Nissedal kontrollutval 07.05.2019 10/19 

 

 

 

Årsrekneskap og årleg rapport 2018 for Nissedal kommune – 

kontrollutvalet si uttale 

 

 
Nissedal kontrollutval har handsama saken i møte 07.05.2019 sak 10/19 

 

Møtehandsaming 
Økonomisjef Jarle Bruun Olsen la fram kommunens årsrekneskap med årsberetning for 2018. Jan Arvid 

Setane orienterte om sjølvkostrekneskapet.  

 

Rådmann Sverre Sæter, økonomisjef Jarle Bruun Olsen og kommunalsjef Jan Arvid Setane svara på 

spørsmål frå kontrollutvalet.  

 

Oppdragsrevisor Birgitte Lindner Bøen la fram revisors rapport til kontrollutvalet, og svara på spørsmål 

frå utvalet.  

 

Kommunens internkontroll ved fakturering av tenester vart diskutert i møtet. Kommunalsjef Jan Arvid 

Setane kommentera i saka.  

 

Votering 
Samrøystes. 

 

Vedtak  
Kontrollutvalet si uttale til Nissedal kommune sitt årsrekneskap for 2018: 

 

Kontrollutvalet har handsama Nissedal kommune sitt årsrekneskap for 2018. Saman med årsrekneskapet 

følgde rådmannen sin årsrapport. Telemark kommunerevisjon IKS har avlagt revisjonsmelding og 

rapport til kontrollutvalet om årsrekneskapet. 

 

Årsrekneskapet viser kr 129 388 000 til fordeling drift. Netto driftsresultat er negativ på kr 1,1 mill og 

eit rekneskapleg mindreforbruk på kr 4 491 000. Investeringsrekneskapen viser eit udekt beløp på kr. 

2,4 mill.kr. 

 

Kontrollutvalet meiner at presentasjonen av årsrekneskapet med tilhøyrande spesifikasjonar og noter 

tilfredstill brukaranes informasjonsbehov og gjev eit riktig bilete av dei forhold som årsmeldinga til 

rådmannen omhandlar. 
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Kontrollutvalet har ingen merknader til årsrekneskapen for Nissedal kommune for 2018 og sluttar seg til 

revisors melding av 04.04.2019. Kontrollutvalet anbefaler at Nissedal kommunes årsrekneskap for 2018 

vert godkjend. 

 

Kontrollutvalet si uttale sendast kommunestyret med kopi til formannskapet. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

153

2019/227-4  

Jarle Bruun Olsen

15.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 47/19 23.05.2019

Arbeidsmiljøutvalet 05.06.2019

Kommunestyret 13.06.2019

1. tertial 2019

Vedlegg:
Tertialrapport for 1. tertial (må lastast ned som eige dokument). 

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
1. tertial gjeld perioden f.o.m. januar t.o.m. april. Rapporten er samansett av ein økonomisk 
gjennomgang av drifts- og investeringsbudsjettet og ei rapportering på kommunal drift og 
enkelttiltak i handlingsprogrammet. 

Lovgrunnlaget
Kommunale budsjettforsrkifter/Kommunelova

Forankring i eige planverk
Vedteke budsjett/handlingsprogram

Vurdering:

Fakta i saka:

Vurdering:
På same måte som i 2017 og 2018 er det store utslag i driftsbudsjettet ved framlegging av 
rapport for 1. tertial. Totalt vert det innarbeidd auke i utgiftspostar på omlag 6,4 mill. 

Dette vert dekt opp med auke i inntekter, der konsesjonskraftinntektene utgjer den største 
delen med 1,1 mill., auke i skatteinntekter/rammetilskot 0,8 mill., auke i integreringstilskotet 
2,2 mill., 

I sum gjer dette at ein må auke bruken av fond med 3 mill. slik at budsjettert bruk av fond jf. 
tilråding nå utgjer 4,7 mill. 
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Dette gjer ein bekymra for den økonomiske framtida, når ein veit at gjeldande økonomiplan før 
denne endringa er i underdekning (avhenging av fondsbruk).   

Dette gjer til at ein kan stille spørsmål om ein allereie nå skal byrje å jobbe med reduksjon av 
drifta eller følgje praksis vi har hatt dei siste åra, at større endringar gjerast i 
budsjettsamanheng. Ein veit at det er store utfordringa knyt til å gjere endringar i løpet av året. 
Men samstundes veit ein at for skule og barnehage vil endringar i hovudsak kunne setjast i 
verk frå august 2020 ved vedtak i budsjettet for 2020. Men tilråding er likevel å ta dette arbeidet 
opp i samband med budsjett for 2020. (Som synas å bli ei rimeleg utfordrande øving).  

På investeringsbudsjettet er det i hovudsak formalisering av tidlegare vedtak og opprydding i 
høve til avvik mellom budsjett/rekneskap ved rekneskapsavslutninga for 2018. Dette med 
unnatak av nokre mindre, nye løyvingar. 

Konklusjon:
Rapporten ligg ved og dei ulike endringane av budsjett går fram under dei ulike avsnitta og er 
oppsummert i hovudoversiktene. 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre vedtek fylgjande: 

1. Rapport for 1. tertial 2019 vert teke til vitande.
2. Driftsbudsjett 2019 vert endra jf. budsjettskjema 1A og 1B i rapporten.  
3. Investeringsbudsjett 2019 vert endra jf. budsjettskjema 2A og 2B i rapporten.  
4. Disponering av ulike næringsfondsmedel vert gjort slik det er omtalt i avsnitt "4.3.2 Næring" i 
    handlingsdelen av tertialrapporten. 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

V00

2019/204-11  

John Olav Lia

09.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 48/19 23.05.2019

N - Søknad om konsesjon for ervervet av landbrukseigedomen - 37/8 og 26 - 
Heimdal søndre

Vedlegg:
1 Konsesjonssøknaden 06.05.2019
2 Eigenfråsegn om konsesjonsfridom 28.08.2016 mm.
3 Gardskart

Fakta i saka:
Interkommunalt landbrukskontor for Kviteseid og Nissedal attesterte og returnerte den 5.9.2016 
eigenfråsegn for konsesjonsfridom frå Avital Gudrun Margit Ben Shmuel i samband med 
hennar erverv av eigedomen Heimdal søndre gnr. 37 bnr. 8,26 i Nissedal kommune. Grunna 
rettssak vart denne ikkje nytta før i 2018 då landbrukskontoret fekk sendt eigenfråsegna på ny 
og registerte denne i matrikkelen. Ben Shmuel kunne då tinglyse sitt erverv hjå Statens 
Kartverk, noko som vart gjort den 29.5.2018.

Etter rettleiing frå landbrukskontoret søkjer Ben Shmuel den 6.5.2019 om konsesjon for 
eigedomen Heimdal søndre gnr. 37 bnr. 8,26. Ho søkjer her om mellombels fritak for buplikt 
fram til 1.6.2021.

Søknad skal vurderast i samsvar med konsesjonslova § 9.

Vurdering:
Då Ben Shmuel leverte inn eigenfråsegna stadfesta ho samstundes i punkt 3 B at: «Eg er klar 
over at eg må søkje konsesjon dersom eg ikkje sjølv skal busette meg på eigedomen innan eitt 
år og bu der i minimum 5 år.»
Når denne stadfestinga ligg til grunn for å få heimelen til eigedomen tinglyst og overført til seg 
skal det med andre ord mykje til for å kunne vike frå desse vilkåra ved seinare høve.
I søknaden skriv søkjar fylgjande:

«Eg er eldste dotter av tidlegare eigar som har gått bort, Gunhild Turine Heimdal, og 
overtok eigedomen med best odel.
Eg søkjer om midlertidig fritak frå buplikt på min eigedom gnr. 37 bnr. 8 og 26 fram til 1. 
juni 2021 grunna livssituasjon.
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Til dagleg jobbar eg som sjukepleiar i Jerusalem i Israel. Mitt arbeidsforhald vil bli 
avslutta i 2020 då eg går av med alderspensjon.
Eg har to døtre, derav den yngste Sara som er 18 år. Ho avtener fyrstegongsteneste i 
den Israelske hæren med planlagt dimittering i mars 2021. Då ho framleis er ung 
ynskjer me å vere nær henne fram til fylte 20 år medan ho tener i militæret.
Vidare er garden under oppussing med bl.a. naudsynt vinterisolering planlagt for 
sommar/haust 2019.05.15 Skog og innmark vil bli drifta i denne perioda og eg vil vere 
på eigedomen så mykje eg kan.
Me ser fram til eit positivt svar på søknaden og gleder oss til å flytte heim til kommunen 
etter fritaksperioda og fokusere på gardsdrifta.»

Ved vurdering av søknad om fritak for buplikt tek ein utgangspunkt i konsesjonslova § 9, 
unnateke fyrste ledd nr. 3 og § 9 bokstav a.

§ 9.(særlige forhold for landbrukseiendommer)
Ved avgjørelsen av søknad om konsesjon for erverv av eiendom som skal nyttes til 
landbruksformål skal det legges særlig vekt på:
1. om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området, 

2. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning, 
3. om erververen anses skikket til å drive eiendommen, 
4. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet. 

Konsesjon skal i alminnelighet ikke gis dersom det ved ervervet oppstår sameie i 
eiendommen, eller antallet sameiere økes.
Det kan gis konsesjon til selskaper med begrenset ansvar. Det skal legges vekt på 
hensynet til dem som har yrket sitt i landbruket.

Første ledd nr. 3 og § 9 a gjelder ikke sak der nær slekt eller odelsberettiget søker 
konsesjon fordi de ikke skal oppfylle boplikten etter § 5 andre ledd. I slik sak skal det i 
tillegg til første ledd nr. 1, 2 og 4 blant annet legges vekt på eiendommens størrelse, 
avkastningsevne og husforhold. Søkerens tilknytning til eiendommen og søkerens 
livssituasjon kan tillegges vekt som et korrigerende moment.

Når det gjeld punkt 1 talar situasjonen for at ein ikkje kan gjeva medhald. Busetjing er viktig i 
Nissedal og Øvre Telemark med minkande folketal over lengre tid.

Dei andre punkta kan ein ikkje sjå er relevante i denne saka. Derimot siste ledd seier at 
eigedomen sin storleik, avkastingsevne og bygningar skal vurderast. Slik ein ser det er ikkje 
dette noko som talar for at søkjar kan få medhald. Det bør nemnast at Ben Shmuel i 2018 og 
2019 har teke ut 8 373 kubikk tømmer frå eigedomen til ein verdi av kr 3 375 458,-. I søknaden 
skriv ho at ståande volum i hogstklasse 5 er 6300 kubikk, slik at det totalt då ho overtok var 
kring 15 000 kubikk ståande volum i hogstklasse 5. Ho har med andre ord allereie teke ut 
monalege ressursar frå eigedomen. Det at huset må etterisolerast kan ikkje reknast som eit 
relevant moment. Dette er ein vanleg og ikkje kritisk situasjon for våningshus og arbeidet er i 
tillegg opplyst frå søkjar til å vera utført innan sommar/haust 2019.

Slik det går fram av søknaden er det heller ingen endra livssituasjon som ligg til grunn for 
søknaden. Ho har vaksne born og lik arbeidssituasjon slik ho hadde i 2016. Som sjukepleiar vil 
ho truleg ikkje problem med å få seg arbeid i distriktet kring Treungen. Tvert i mot er alle borna 
hennar i dag også vaksne og myndige, og nærleiken til desse kan sjølvsagt ikkje leggjast vekt 
på.

Det alvorlege ved saka er at Ben Shmuel har fått tinglyst heimel til eigedomen Heimdal søndre 
på feil grunnlag. Rett framgangsmåte ville ha vore å søkje konsesjon allereie i 2016 då overtok 
eigedomen. Ho har stadfesta eigenfråsegna samstundes som ho har visst at ho ikkje kom til å 
busetja seg på eigedomen innan fristen. Ved å skulle gjeva søkjaren medhald ville ein 
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undergrava konsesjonslova sin autoritet og det vil gjeva presedens for liknande saker i 
framtida. Det skal med andre ord særs gode grunnar til for å gjeva konsesjon under slike 
omstende ein har å gjera med som i denne saka.

Konklusjon:
Konklusjonen vert difor at Avital Gudrun Margit Ben Shmuel ikkje kan få medhald i sin søknad 
om konsesjon og mellombels fritak for buplikt. Dette grunngjevast m.a. med at ho i samband 
med tinglysing av heimel har stadfesta at skal busetje seg på eigedomen innan eitt år, og at det 
ikkje ligg til grunn nokon endra livssituasjon for henne i ettertid. Ho har fram til no teke ut 
ressursar for 3,37 millionar frå garden.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap avslår søknad frå Avital Gudrun Margit Ben Shmuel om konsesjon på 
eigedomen Heimdal søndre, gnr. 37 bnr. 8,26.
Søkjar må busetje seg på eigedomen innan eitt år frå ho fekk heimel til eigedomen, rekna frå 
29.5.2018.
Vedtaket er gjort i samsvar med konsesjonslova § 9 og delegert mynde til kommunen.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

1/1

2019/541-2  

Sveinung Seljås

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 49/19 23.05.2019

N - 1/1 - Nordbygdvegen 130 - Reguleringsplankrav - dispensasjon

Søkar: Tor Jakob Nordbø  Nordbygdvegen 130  3854 NISSEDAL

Vedlegg:
- Søknad, dat. 26.04.19.

Fakta i saka:
Eigar av landbrukseigedomen Nordbø, g/bnr 1/1, ønskjer å dele frå eit tomt til bustadbygging.
Tomta ligg like ved rv41, men med avkøyring frå Nordbøvegen (i adressesamanheng del av 
Nordbygdvegen) som eigen teig av bnr. 1 med eit areal på ca. 1200 m2. Ei frådeling vil likevel 
krevje oppmåling av grensene. Tidlegare gjekk det høgspentline over tomta. Denne er nå 
graven ned. Det er også kommunalt v/a-nett langs/over tomta. 

Tomta blir liggande i eit område som i kommuneplanen er avsett til byggeområde for 
heilårsbustader, ca. 120 dekar, og der arealet nærast rv41 delvis er utbygd. For slike område 
har kommuneplanen m.a. denne føresegna:
I byggjeområde, eksisterande og planlagt, kan med heimel i §11-9 nr 1, arbeid og tiltak som 
nemnt i plan- og bygningslova § 20-1 a)-d) og k)-l), ikkje ta til før det ligg føre ein godkjent 
reguleringsplan, sjå pkt 1.2-1.7. Det same gjeld frådeling til slike føremål (jf §20-1 m)).

I 2016 blei det gitt dispensasjon frå reguleringsplankravet i dette området for frådeling av ei 
tilsvarande tomt. Ved behandlinga av den saka blei det peika på at utbygginga av feltet ville bli 
særleg utfordrande med tanke på vegtilkomst. Det blei halde eit grunneigarmøte for å sjå på 
moglegheten av vegframføringar både frå nord og frå sør, dvs frå Nordbøvegen og frå 
Nordbygdvegen. Diverre lykkast det ikkje å kome til semje om nokon av desse alternativa, og 
vegtilkomsten til den nye tomta blei lagt frå Nordbygda skule og opp skråningen med ei 120º 
vendekurve. Vegen som blei bygd, har ei gjennomsnittleg stigning frå avkøyringa ved skulen og 
opp til vendekurva på ca. 14 %. Dette er for bratt for ein veg som skal vere tilkomst for meir enn 
eit bustadhus. Då kommunen mottok ny søknad om frådeling av tomt for heilårsbustad i same 
området i 2018, blei det difor sett som vilkår for å sleppe reguleringsplankravet at tilkomstvegen 
måtte byggast om eller leggast om innan 01.08.21 (jf. f-sak 037/19). Etter dette vedtaket blei 
det fyrst halde møte med nåverande og framtidige interessentar i den bygde vegen. Då det 
kom fram at ei alternativ omlegging av vegen kunne vere å gå over arealet som nå er søkt 
frådelt, blei det også tatt kontakt med eigar av g/bnr. 1/1, dvs søkaren i denne saka. Det var 
samstundes med at kommunen tok kontakt at kommunen også mottok søknaden som nå er til 
behandling. Søkar motset seg at arealet blir nytta til vegføremål framfor til bustadføremål.
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Søknaden er ikkje nabovarsla. I 2016, ved ei tilsvarande sak (062/16), blei naboane både i brev 
og i eige møte orientert om at området var lagt ut som byggeområde med krav til detalj-
reguleringsplan, og der det måtte ventast at det ville kome tilsvarande søknader i framtida. 
Søknaden er heller ikkje sendt på høyring til statlege eller regionale forvaltingsorgan då saka 
ikkje rører ved interesser som skal ivaretakast nasjonalt eller regionalt. Det er ikkje kjende 
kulturminne i eller nært tomtearealet. Det blir likevel her minna om det generelle lovkravet at 
dersom slike dukkar opp under arbeid, må arbeidet straks stanse, jf. kulturminnelova § 8, 
2.ledd, og kulturminnemynde v/fylkeskommunen varslast.  

For å kunne gje dispensasjon, skal det vere klargjort at omsynet plankravet skal ivareta, ikkje 
blir vesentleg svekka, og at fordelane er klart større enn ulempene, jf. plan- og bygningslova 
§19-2.
Formannskapet avgjer søknaden med heimel i pbl § 19-2. Søkar blir fakturert eit behandlings-
gebyr på kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ.

Vurdering:
Isolert sett er det ikkje noko som tilseier at ein reguleringsplanprosess vil kunne gje meir-
informasjon som er nødvendig for å kunne ta i bruk arealet til reguleringsføremålet.
Ein reguleringsplanprosess ville ha sikra at den framtidige vegløysinga for resten av feltet ville 
blitt grundigare vurdert. Å utsetje frådelinga av ei greitt arrondert tomt i påvente av ein 
reguleringsplan, vil likevel vere eit for sterkt inngrep i den private disposisjonsretten over eigen 
grunn, særleg med tanke på at det er andre alternative og minst like gode vegløysingar. 
Kommunen har vatn- og avløpsnett i området. Ein reguleringsplan ville også ha stilt krav om 
tilkopling til dette nettet for vidare utbygging. Ein eventuell dispensasjon frå regulerings-
plankravet må difor sette vilkår om tilkoplingsplikt til kommunalt v/a-nett. Om det blir sett vilkår, 
kan ein dispensasjon difor ikkje seiast vesentleg å setje til sides føremålet med plankravet.   

Kommunens ønskje om tilrettelegging for ny bustadbygging også utanfor sentrumsområda vil 
bli oppfylt ved å gje dispensasjon. Det vil gje klart større fordelar enn ulemper. Sidan 
kommunen alt har gitt to dispensasjonar frå plankravet her, vil eit avslag for denne tredje 
søknaden også kunne hevdast å vere urimeleg og eit brot på likebehandlingsprinsippet.

Når det gjeld vegframføringa i resten av feltet, vil dette fortsatt kunne la seg løyse etter to 
alternativ; 1) Ei ombygging av eksisterande trasé der stigninga blir maksimalt 12 %, m.a. ved å 
gå innom areal tilhøyrande både g/bnr. 3/2 (Nordbygda skulestyre) og g/bnr. 4/13 (Atle Vaa).
2) Ei omlegging av vegen med startpunkt i Nordbygdvegen, eventuelt i rv41, og over desse 
eigedomane; g/bnr 4/28 (Gunn Randi Berge), g/bnr. 4/2 (Elin Tjønn) og g/bnr. 4/6 (Aanund 
Vaa). Rådmannen vil tilrå at det blir sett av midlar til ei kommunal delfinansiering og 
forskotering av kostnader til vegløysing for feltet i budsjettet for 2020.

Konklusjon: 
Lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon frå detalj-reguleringsplankravet er oppfylte. 
Rådmannen vil tilrå at det blir gitt dispensasjon.
Resten av byggeområdet må få vegløysing ved at nåverande veg til tomt g/bnr 3/5 blir bygd om 
til ein veg med maksimal stigning 12%, eventuelt at vegen blir lagt om med utgangspunkt i 
Nordbygdvegen eller rv41. 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap gir i medhald av pbl §19-2 dispensasjon frå reguleringsplankravet for 
frådeling av tomt for heilårsbustad, slik det er søkt om. Dispensasjonen er gitt på fylgjande 
vilkår:

- Heilårsbustaden skal koplast til kommunalt v/a-nett.

Kommunen vil i budsjettarbeidet for 2020 søke å avsetje midlar til ei kommunal delfinansiering/ 
forskotering av alternativ vegløysing for resten av byggeområdet slik dette er skissert i saks-
framstillinga over.

25



26



Tor Jakob Nordbø 

Nordbygdvegen 130 

3854 Nissedal 

          Nissedal 26.04.2019 

Nissedal Kommune 

3855 Treungen 

 

Søknad om dispensasjon fra reguleringsplankrav 

Søker om dispensasjon fra reguleringspankrav. 

Ønsker å bygge hus i bryggeområde vist i kommuneplanen. 

Det er kommunalt VA og strøm tilgjengelig på tomta.  

Tomta ligger i tilknytning til Nordbygdvegen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Svart strek: Indikasjon på veg 

Rød firkant: Indikasjon på plassering av hus 
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Med vennlig hilsen 

Tor Jakob Nordbø 

(sign.) 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

5/12

2019/279-12  

Sveinung Seljås

10.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 50/19 23.05.2019

N - 5/12 - Kleivvegen 59 - Frådeling av hyttetomt - dispensasjon

Søkar: Toke Beyer-Clausen Tveitanevegen 83 3854 NISSEDAL

Vedlegg: 
- Søknad, dat. 06.05.19
- Jordlovsbehandling, sak 005/19, dat. 21.02.19

Fakta i saka:
Det blir søkt om frådeling av ca. 1 000 m2 til ny hyttetomt frå g/bnr. 5/12, Kleven. Tomta ligg 
mellom bekk og gardsveg i nordre del av 5/12, og vil grense til g/bnr. 5/16, tomt med 
fritidsbustad. Heile arealet til g/bnr. 5/12 ligg i LNF-område der det etter kommuneplanen er eit 
generelt dele- og byggeforbod for tiltak som ikkje er direkte knytt til stadbunden næring 
(landbruk). Det er nå søkt om dispensasjon frå desse forboda.

Det er tidlegare i år søkt om frådeling av det same arealet, men då med føremål å la det gå 
som tilleggsareal til eksisterande hyttetomt på g/bnr. 5/16. Formannskapet gav i sak 026/19 
løyve til slik frådeling, men på vilkår, etter at det fyrst var gitt delingssamtykke etter jordlova. 
Vedtaket blei klaga på fordi det til løyvet var knytt eit vilkår om at g/bnr. 5/16 etter samanføying 
med tilleggsarealet ikkje kunne bli over 2 000 m2. Formannskapet avviste å ta klaga til fylgje, jf. 
sak 041/19. Klaga blei etter det sendt til Fylkesmannen for endeleg avgjerd. Resultatet derifrå 
er førebels ikkje kjent. 
Det er eigar av g/bnr. 5/16, Bjørn Thomsgård som skal kjøpe tomta. I e-post skriv Thomsgård 
at dersom det blir gitt delingsløyve for sjølvstendig tomt, vil klaga på det fyrste vedtaket bli trekt.

Den fyrste søknaden blei nabovarsla. Det kom ikkje merknader til varsla. Det er ikkje sendt nye 
nabovarsel nå. Søknaden er heller ikkje sendt på høyring til statlege eller regionale 
forvaltingsorgan då tiltaket ikkje rører direkte ved arealbruk som skal ivaretakast nasjonalt eller 
regionalt. 
Sidan det er gitt delingssamtykke for arealet ved behandlinga av den fyrste søknaden, er 
søknaden heller ikkje på nytt sendt til landbrukskontoret for behandling. Det blir lagt til grunn at 
samtykket står fast, sjølv om det nå skal etablerast ei sjølvstendig hyttetomt.

Søknaden blir her tatt opp til avgjerd etter plan- og bygningslova (pbl). Behandlinga etter pbl 
skal særleg sjå til at ei eventuell deling kan tilfredsstille lovkravet i pbl §26-1 om ei 
føremålstenleg arrondering, og at arealet blir sikra vegrett og vatn- og avlaupsløysing slik §§27-
1, 27-2 og 27-4 krev. Delingssøknaden skal og vurderast opp mot plansituasjonen for området.   
 
For å kunne gje dispensasjon, skal det vere klargjort at omsynet planføremålet (LNF) skal 
ivareta, ikkje blir vesentleg sett til sides, og at fordelane er klart større enn ulempene, jf. pbl 

29



§19-2. Formannskapet avgjer dispensasjonssøknaden med heimel i denne lovparagrafen. 
Søkar blir fakturert eit behandlingsgebyr på kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ. 

Blir det gitt dispensasjon, kan det samstundes også gjevast delingsløyve etter pbl §20-1 m). 
Gebyret for dette er også kr 2 600.

Vurdering:    
Tomtearronderinga synest grei, men plasseringa av eit nytt bygg på tomta må ta omsyn til 
bekken som blir grenseline mot sør. Det bør difor setjast vilkår om at bygg på tomta blir plassert 
i en viss avstand frå bekken. Sidan bakgrunnen for søknaden er å få eit alternativ til løyvet som 
blei gitt i formannskapssak 026/19, men som det er klaga på, vil det vere naturleg også å setje 
som vilkår at den frådelte tomta ikkje seinare skal kunne samanføyast med g/bnr. 5/16.

Ny tomt får vegtilkomst via eksisterande privat bilveg, til tomtegrensa frå kommunal veg 
(Kleivvegen). Vegretten bør omtalast i tinglyst kjøpekontrakt/skøyte. 
 
Kommuneplanen har retningsliner som opnar for innlagt vatn også i hytter i LNF-områda, men 
det må i kvart tilfelle vurderast om desse skal ha tilkoplingsplikt til kommunalt v/a-nett. Skal det 
leggast inn vatn, må dette søkast om særskild om utsleppsløyve. For fritidsbustader er det ikkje 
noko lovkrav om innlagt vatn/godkjent utsleppsløyve. I Nissedal er det likevel eit slikt krav, men 
bare for hytter i regulerte felt.  For eventuell seinare søknad blir det nå bare lagt til grunn at 
desse retningslinene vil bli fylgd.

Ei frådeling her vil ikkje gje særleg endra planstatus, jf. at området alt ber preg av ei blanding 
av spreidde heilårs- og fritidsbustader. At det er gitt delingssamtykke etter jordlova, er førande 
for å kunne  konkludere med at omsynet til planføremålet (LNF) ikkje blir vesentleg sett til 
sides.
Ei tomtefrådeling her vil ikkje gje kjende ulemper, men kan gi fordelar i form av auka aktivitet og 
trivsel i nærmiljøet.  
Konklusjon:
Lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon for ei frådeling er oppfylte. Rådmannen vil tilrå at det 
blir gitt dispensasjon. 
 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap gir i medhald av pbl §19-2 dispensasjon for frådeling av ca. 1 000 m2 frå 
g/bnr. 5/12 til ny tomt for fritidsbustad, slik det er søkt om, og for ei eventuell seinare utbygging 
av denne, på desse vilkåra:

- Tomta skal ikkje nå eller for framtida kunne samanføyast med g/bnr. 5/16.
- Tomta skal ha tinglyst vegrett i privat vegnett frå kommunal veg (Kleivvegen) og til 

tomtegrensa.
- Bygg på tomta kan ikkje plasserast nærare bekken langs sørgrensa enn 4,00 meter.
- Det kan førast opp to bygg på tomta, hovudbygg og uthus. Utbygging av desse skal 

vere i samsvar med kommuneplanens retningsliner for utbyggingstiltak etter 
dispensasjonsvedtak i LNF-areal.

Formannskapet gir samstundes delingsløyve etter pbl §20-1 m) for den omsøkte frådelinga.
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06.05.2019

Dispensasjonssøknad frå det generelle dele og byggeforbodet i

LNF areal.

Søknaden gjelder ny tomt for fritidsbustad, deles fra min eiendom gnr.  5  bnr. 12.

Det vises til jordlovsbehandlinga, sak  005/19  av  21.02 2019

Naboer er allerede varslet i forbindelse med sak om tilleggsareal samme sted.

Se vedlagte kart.

,  //7

72%” /
TOKE BEYERflJSEN
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Vedlegg J

Krav 0m matnkulermg, Kommunens  saks-(journalnr.
herunder rekvisisjon av oppmålingsforretning
For  søknadspliktige  tiltak etter  plan- og bygningsloven (pbl) §  20-‘ _* Oppdragsnr.
] første ledd bokstav m,jt. matrikkelloven (ml) §  10

l. Rekvisisjon gjelder for følgende matrikkelenhet (eiendom)*

Kommunenr. Gnr. Bnr. Fnr. Kommune
12 Nissedal

Kommunenr. Gnr. Bnr. Fnr. Kommune

"  Ved arealoverfaring skal det oppgis informasjon om begge involverte matrikkelenheter

2. Rekvirentens hjemmel for krav om matrikulering etter matrikkelloven § 9 første ledd bokstav a—h*

Den som har grunnbokshjemmel som eier, ml  §  9  a

[] Den som ved rettskraftig dom er kjent som eier eller fester, ml  § 9  b

E] Den som lovlig har overtatt grunn eller anlegg ved ekspropriasjon, ml  § 9 c

Den som lovlig har etablert/fått løyve til å etablere fast anlegg på eierløs sjøgrunn eller i eierløs undergrunn, ml  § 9 d

Den som med hjemmel i lov utøver eierrådighet over grunnen når ingen har grunnbokshjemmel til denne, ml  §  9  e

DDD

Stat, statsforetak, fylkeskommune eller kommune når grunnen er tilegnet offentlig veg- ellerjembanefonnål, ml  §  9 f

E] Stat/kommune ved fradeling av hele teiger eller når enheten blir delt av kommunegrense, ml  § 9 g

El Den som har innløst festegrunn etter bestemmelsene i lov om tomtefeste, ml  § 9 h

* Rekvisi5jon etter matrikkelloven  §  9  bokstav b—h krever dokumentasjon for lovhjemmel som ligger til grunn for kravet

3. Sakstype (se veiledning på side 2)

3.a Opprettelse av ny matrikkelenhet

Grunneiendom E] Anleggseiendom  E] Festegrunn

3.b Endring av eksisterende matrikkelenhet

El Arealoverforing (berørte parter må skrive under i punkt 7jf. matrikkelforskriften  §  23  (6))

4. Tidspunkt for matrikulering, måling og merking av grenser (se veiledning side 2)

Matrikulering uten utsettelse, som hovedregel innen 16 ukerjf. matrikkelforskriften § 18 (1)

D Matrikulering innen frist nærmere avtalt med kommunenjf. matrikkelloven  §  35

E] Søknad om matrikulering uten fullført oppmålingsforretningjf. matrikkelloven  §  6  andre ledd (soknad vedlegges)

5. Vedlegg (dokumentasjon som trengs for å gjennomføre oppmålingsforretningen)

Vedlegg: Vedlegg nr.

Dokumentasjon for hjemmel jf. ml  §  9  bokstav b-h

Begrunnet søknad om matrikulering med utsatt oppmålingsforretning, samt kartvedleggjf. mf§ 25

Annen aktuell dokumentasjon
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6.  Fakturaadresse  (skal fylles ut dersom faktura skal sendes andre enn rekvirenten, eller dersom det er flere rekvirenter)

Navn (blokkbokstave ') Adresse Evt. organisasjonsnr
BJØRN  THOMSG RD Bølstadtunet  2

Postnr. Poststed E-postadresse Telefon

3430 Spikkestad bthomsg@gmail.com 93214270

7. Underskrift fra registrert eier eller fester av  matrikkelenhet  som får endret grense*

GnrflSnrJF nr. Evt. organisasj onsnr. Navn (blokkbokstaver) Underskrift registrert eier/fester

5/12 TOKE  BEYER  -  CLAUSEN Mt

*  Dersom det er flere som skal skrive under benyttes eget ark

8. Rekvirentens/rekvirentenes navn og underskrift*

Navn blokkbokstaver Adresse
TOK BEYER -CL USEN Tvertanevegen 83

Postnr. Poststed E- ostadresse . Telefon
3854 Nissedal toiåeullvarégmarlcom 46285107

Dato Si natur/') Evt. or .nr
06.05.2019 g g

”

Navn (blokkbokstaver) Adresse

Postnr. Poststed E-postadresse Telefon

Dato Signatur Evt. org.nr

*  Dersom det er flere rekvirenter benyttes eget ark

Veiledning

Veiledning til felt 3.a:

Dette feltet skal krysses av hvis det skal opprettes en av følgende matrikkelenhetstyper; ny grunneiendom, ny anleggseiendom eller

ny festegrunn. Matrikkelenhetstypene er definert i matrikkelloven  §  3 bokstav b og matrikkelloven § 5.

Veiledning til felt 3.b:

Dette feltet skal krysses av hvis det skal gjennomføres arealoverføring mellom to matrikkelenheter. Arealoverføring innebærer at

areal overføres mellom to tilgrensende matrikkelenheterjf. matrikkelloven § 15 og matrikkelforskr'iften § 33.

Veiledning til felt 4:

Matrikulering betyr at en ny matrikkelenhet føres inn i matrikkelen, jf. ml § 3 bokstav f. Matrikulering

uten utsettelse medfører at det gjennomføres oppmålingsforretning og matrikkelføring innen 16 uker etter

at tillatelse etter pbl § 20-1  m  er gitt,jf. matrikkelforskriften § 18 (1) og (2).

Matrikulering uten

utsettelse

Medfører' at iverksetting av oppmålingsforretning og matrikkelføring utsettes, og frist for fullføring av

Matrikulering innen dette arbeidet avtales med rekvirenten, jf. ml § 35 første ledd. Fristen løper fra det tidspunkt tillatelse etter

avtalt frist pbl § 20-1  m  gis. Innen avtalt frist løper ut må rekvirenten sende inn kopi av rekvisisjonen på nytt slik at

oppmålingsforretning blir iverksatt.

Dette alternativet er kun aktuelt ved opprettelse av ny matrikkelenhet. Medfører at matrikkelenheten som

er søkt opprettet føres i matrikkelen uten at oppmålingsforretning er fullført, jf. ml § 6 andre ledd og mf§

25. Kommunen skal sette frist for når oppmålingsforretning skal være fullført, jf. mf§ 25 (3). lnnen

fristen utløper skal kommunen iverksette oppmålingsforretning.

Matrikulering uten

fullført

oppmålingsforretning

Den utfylte rekvisisjonen (dette skjema, vedlegg J) skal legges ved søknad om tiltak etter pbl i underskrevet stand.

34



 

 

Kviteseid kommune  

Interkommunalt Landbrukskontor 

 
 

Postadresse:  Kviteseidgt. 13 Telefon:  35 06 81 00 Bankkonto: 2660 07 00145 
  3850 KVITESEID  Foretaksnr.:   964 963 827        
E-post: post@kviteseid.kommune.no Heimeside: www.kviteseid.kommune.no 

 

Toke Beyer-Clausen 
Tveitanevegen 83 
3854  NISSEDAL 
 
 

 

 

Delegert vedtak 
Delegert landbruk Nissedal - nr. 5/19  

 
Dykkar ref:   Vår ref: Saksbeh: Arkivkode: Dato: 
 2019/491-3 Peter Rieber-Mohn, 

peter.rieber-
mohn@kviteseid.kommune.no 

005/012 21.02.2019 

 

N - Svar på søknad arealoverføring frå 5/12- 5/16 - jordlovsbehandling 
- 5/12 – Kleven 

 

Kort om saka: 
Søkarar: Klara og Toke Beyer-Clausen. 
Kjøpar: Bjørn Thomsgård 
 
Eigedomen, Kleven 5/12, har i følgje gardskartet 12,9 dekar totalt areal. Av dette er 2,4 dekar 
klassifisert som fulldyrka jord, 4,9 dekar som innmarksbeite og 4,2 dekar som produktiv skog. 
Eigedomen blir brukt som bustadeigedom. 
 
Eigedomen 5/16 er ein om lag 1,5 dekar stor, bygd fritidseigedom. 
 
Søknaden gjeld å dele frå om lag 1 dekar frå 5/12 som tilleggsareal til 5/16. Arealet er 
klassifisert som innmarksbeite. 
 
Eigedomane ligg i LNF-område i kommuneplanen. 
 
Vurdering: 
I jordlova §12 heiter det mellom anna: 

«Deling av eigedom som er nytta eller kan nyttast til jordbruk eller skogbruk må godkjennast av 
departementet…  

Skal dyrka jord takast i bruk til andre formål enn jordbruksproduksjon, eller skal dyrkbar jord 
takast i bruk slik at ho ikkje vert eigna til jordbruksproduksjon i framtida, kan samtykke til deling 
ikkje givast utan at det er gitt samtykke til omdisponering etter § 9. 

Ved avgjerd av om samtykke til deling skal givast, skal det leggjast vekt på om delinga legg til 
rette for ein tenleg og variert bruksstruktur i landbruket. I vurderinga inngår mellom anna 
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omsynet til vern av arealressursane, om delinga fører til ei driftsmessig god løysing, og om 
delinga kan føre til drifts- eller miljømessige ulemper for landbruket i området. Det kan leggjast 
vekt på andre omsyn dersom dei fell inn under formålet i jordlova…» 

Jordlova §§9 og 12 gjeld eigedom som blir nytta eller kan nyttast til landbruk. 
Praktiseringsrundskrivet M-1/2013 frå LMD seier at desse reglane bare gjeld for eigedom der 
det objektivt sett ligg til rette for jordbruksproduksjon av eit visst omfang enten for sal eller for 
eige bruk. Vi meiner at eigedomen 5/12 oppfyller dette kravet. 

Praktiseringsrundskrivet seier vidare at arealklassa «innmarksbeite» blir rekna som dyrka mark 
og er omfatta av jordlova §9. I §9 heiter det mellom anna: 

«§ 9.Bruk av dyrka og dyrkbar jord 

Dyrka jord må ikkje brukast til føremål som ikkje tek sikte på jordbruksproduksjon. Dyrkbar jord 
må ikkje disponerast slik at ho ikkje vert eigna til jordbruksproduksjon i framtida. 

Departementet kan i særlege høve gi dispensasjon dersom det etter ei samla vurdering av 
tilhøva finn at jordbruksinteressene bør vika. Ved avgjerd skal det mellom anna takast omsyn til 
godkjende planar etter plan- og bygningslova, drifts- eller miljømessige ulemper for landbruket i 
området, kulturlandskapet og det samfunnsgagnet ei omdisponering vil gi. Det skal òg takast 
omsyn til om arealet kan førast attende til jordbruksproduksjon. Det kan krevjast lagt fram 
alternative løysingar…» 

Kommuneplanen seier at det ikkje blir godkjent hyttetomter på dyrka mark. 

Med tilleggsarealet blir hyttetomta større enn 2 dekar. Tilleggsarealet blir rekna som dyrka mark. 
I dispensasjonssøknaden blir det argumentert med at mykje av hyttetomta er for bratt til å bruke. 
Eigarane treng tilleggsarealet mellom anna for å lage heilårs parkeringsplass på hyttetomta. Det 
er også dei som har halde dette arealet ved like. Bekken er ein naturleg grense mot 5/12. 

Som jordbruksareal er tilleggsarealet marginalt og har liten produksjonsverdi. Arealet har også 
liten verdi for landbrukseigedomen 5/12. Omdisponering og deling vil ikkje påverke driftsforholda 
for landbruket. Arealet vil ha større verdi for hyttetomta. 

Det er ikkje registrerte eller kjente natur- eller kulturverdiar som kan bli påverka av tiltaket. 

Vedtak: 

Nissedal kommune gir samtykke til å omdisponere og dele frå om lag 1 dekar frå eigedomen 
Kleven 5/12 til tilleggsareal til hyttetomta 5/16 i samsvar med søknaden frå Klara og Toke 
Beyer-Clausen 25.01.2019. 
 
Vedtaket er gjort i samsvar med jordlova §§ 9 og 12 og delegert mynde. 
 
 
Vedtaket kan klagast inn til fylkesmannen. Klagefristen er 3 veker frå den dagen brevet kom fram til 
adressaten. Det er tilstrekkeleg at klaga er postlagt innan utløpet av fristen. 
 
Klaga skal sendast skriftleg til den som har fatta vedtaket. Gje opp vedtaket det vert klaga over, den eller 
dei endringane du ønskjer og dei grunnane du har for å klage. Dersom du klagar så seint at det kan vere 
uklart for oss om du har klaga i rett tid, må du også gje opp når denne meldinga kom fram. 
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Søknaden blir endeleg avgjort i samsvar med plan- og bygningsloven ved Nissedal kommune, 
interkommunalt plankontor. Kviteseid kommune sender faktura for behandlingsgebyr kr 2600, 
som gjeld for behandlinga både etter jordlova og plan- og bygningsloven. 
 
 
 
 
 
Med helsing 
 
 
 
Peter Rieber-Mohn 
landbruksrådgjevar 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og sendast utan signatur. 
 
 
 
 

Kopi til: 
Nissedal kommune - Kviteseid kommune, 
Interkommunalt plankontor 

Treungvegen 398 3855 Treungen 

Bjørn Thomsgård Bølstadtunet 2 3430 SPIKKES
TAD 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

7/6

2019/524-2  

Sveinung Seljås

10.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 51/19 23.05.2019

N - 7/6 - Nissedalsvegen 1224 - Nytt båthus - dispensasjon

Søkar: Anne Kristin Fosli  Nissedalsvegen 1224  3854 NISSEDAL

Vedlegg:
- Søknad, dat. 19.04.19.

Fakta i saka:
Søknaden gjeld oppføring av båthus på g/bnr. 7/6, Vik søndre, ved Nisser. Tiltaket blir liggande 
i LNF-sone i kommuneplanen. Her er det eit generelt byggeforbod. Tiltaket blir også liggande i 
omsynssona 50 metersbeltet langs vassdrag der det er eit tilsvarande byggeforbod. Sidan 
tiltaket ikkje er i samsvar med overordna plan (kommuneplanen) er det søkt dispensasjon frå 
dei nemnde byggeforboda. 

Kommunen har i eigne retningsliner for behandling av dispensasjonssøknader i LNF-areal, 
under avsnittet  Rekreasjons- og friluftsområde eit eige kulepunkt om båthus:
●Båthus kan byggast/utvidast innom desse grensene; Maksimalt 40 m2 BYA, maksimal 
mønehøgde 3,5 m og maksimal gesimshøgde 2,7 m. 
Det er tidlegare gitt nokre dispensasjonar for oppføring av slike, grunngjeve med at dette vil 
vere ein naturleg del av kulturlandskapet langs vassdraga. 

Nytt båthus i denne storleiken er ikkje lenger søknadspliktig som byggesak etter plan- og 
bygningslova (pbl) kap. 20. 

(Søknadsfritaket gjeld: Mindre frittliggande bygning (bod) på maks 50 m² 
o Mønehøgde maks 4,0 m – gesimshøgde maks 3 m
o Avstand til nabogrense minimum 1 m
o Bygningar må ikkje plasserast over leidningar i grunnen
o Kan ikkje innehalde rom for opphald av menneske (for eksempel kjøkken, stue, soverom eller 

våtrom)

Formannskapet bør difor setje eventuelle vilkår i dispensasjonssaka nå, om det blir gitt 
dispensasjon. Søknaden her held seg innanfor avgrensingane nemnde i retningslinene.

Søknaden er nabovarsla, 3 stk. Det har til fastsett frist ikkje kome merknader frå nokon av 
desse. Søknaden er derimot ikkje sendt på høyring til statlege eller regionale forvaltingsorgan 
med ansvar for arealpolitikk, då søknaden ikkje rører ved eit saksområde som skal ivaretakast 
nasjonalt eller regionalt.
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For å gje dispensasjon skal det vere klargjort at føremålet bak forboda det her skal 
dispenserast frå, ikkje vesentleg blir sett til sides. I tillegg skal fordelane vere klart større enn 
ulempene. Formannskapet avgjer søknaden med heimel i pbl §19-2. Søkar blir fakturert eit 
behandlingsgebyr på kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ.    

Vurdering:
Båthus må kunne oppfattast som ein naturleg del av kulturlandskapet i dette vassdraget, og 
som fremjande av friluftslivføremålet, dvs F-en i LNF-området. Det er heller ikkje kjente 
arealbrukskonfliktar knytt til det planlagde tiltaket. Allmenn fri ferdsel i strandsona blir lite 
påverka av tiltaket då området neppe frå før har særleg mykje ferdsel. Ein dispensasjon for 
båthus vil såleis ikkje vesentleg setje til side føremålet med byggeforboda.  

At det er fast busetjing på staden, talar for ei vidare tilrettelegging slik det nå blir søkt om. 
Tiltaket vil vere positivt for bumiljøet og attraktiviteten ved staden, også med tanke på den 
driftsforma søkar har på eigedomen. Det må difor også kunne hevdast at fordelane er klart 
større enn ulempene ved tiltaket. 

Konklusjon:
Dei to nemnde lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon er oppfylte. Rådmannen vil tilrå at det 
blir gitt dispensasjon.
 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap gir i medhald av pbl § 19-2 dispensasjon frå byggeforboda i LNF-sona 
og i 50-meters beltet langs Nisser for bygging av båthus på g/bnr. 7/6, Vik søndre, slik det er 
søkt om. Dispensasjonen er gitt på vilkår av at båthuset blir utforma med maksimalt 40 m2 
BYA, maksimal mønehøgde 3,5 m og maksimal gesimshøgde 2,7 m.
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Til :  

Nissedal Kommune  

Treungveien 398 

3855 Treungen        Nissedal, 19/4- 2019 

 

Fra:           

Anne Kristin Fosli  

Nissedalsvegen 1224  

3854 Nissedal            

 

Dispensasjon for bygging av båthus på gnr 7/6  Vik Søndre ved Sundet 

Jeg søker om dispensasjon fra byggeforbudet i strandsona og LNF-området for bygging av et båthus. 

Båthus er nevnt som tiltak som kan tillates i gjeldende arealplan med retningslinjer hvor det også er 

nevnt grenser for mål på bygget.  

I følge plansjef Seljås er et båthus i arealplanen sett på som en naturlig del av utviklingen av busetting 

på gården og helst i innenfor de mål som retningslinjene til arealplanen tillater.  

Jeg vil bygge i henhold til grensene som er angitt der; maksimalt 40 kvm BYA og møne-/gesimshøyde 

3,5/2,7 m. Bygget vil være uisolert, nøytralt og tilbaketrukket bak svabergene og inn i skogen. 

Båthuset skal ligge ca. 10 meter fra grensen til kommunens tomt og fra tomten til Olav Inge Nordbø, 

og ca.225 meter fra Tellef Fosli sin grense. jfr. kartutdrag med båthus avmerket.   

Begrunnelse:  

Jeg og mannen min har siden jeg overtok gården i 2008 gradvis utviklet denne videre. Vi trenger nå 

mer lagringsplass og plass til videreutvikling av selskapet Søndre Vik Gårdsproduksjon som jeg har 

opparbeidet gjennom tre år, som driver med bl.a honningproduksjon, kulturaktiviteter og skog/utleie 

av jord. 

Vi vil nytte båthuset til lagring av fiskeutstyr som garn og stenger, kajakker og robåter, årer, 

påhengsmotor mv.  

I dag er dette utstyret delvis lagret på stabburet og delvis på låven. Vi ønsker å frigjøre det flotte 

Stabburet for slik slitasje. Låven skal nå restaureres med støtte fra Kulturminnefondet. Vi har også 

fått en liten tildeling fra Næringsfondet (12500 kr) som er benyttet til å delfinansiere første del av 

gulvet på låven som er utenom det Kulturminnefondet delfinansierer.   

Denne søknaden er sendt på høring til de naboer som ev. kan være berørt:  

Nissedal Kommune 

Olav Inge Nordbø  

Tellef Fosli     
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Med vennlig hilsen 

 

Anne Kristin Fosli  

 

 

Vedlegg. Kartutsnitt  
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Fra: Anne Kristin Fosli (annefosli@hotmail.com)
Sendt: 23.04.2019 12:10:50
Til: Kristin Kyrkjerud Vaa; Sveinung Seljås; Info Nissedal
Kopi: 

Emne: Nabohøring- Båthus på 7/6 i Nordbygda Nissedal - frist for ev. innspill 6. mai 2019
Vedlegg: Flyfoto båthus_.pdf;Nissedal Kommune-båthus.pdf
Nabohøring‐ Båthus på 7/6 i Nordbygda Nissedal ‐ frist for ev. innspill 7. mai 2019
 
Hei!

Vedlagt følger nabohøring på tiltak båthus ( søknad og foto med inntegning)

Frist for eventuelle innspill settes til 7.mai 2019. 

Deretter blir søknaden sendt til Formannskapet i Nissedal Kommune via plankontoret. 

Mvh Anne Kristin Fosli 
Nissedalsvegen 1224
3864 Nissedal 
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

33/262

2019/599-2  

Sveinung Seljås

14.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 52/19 23.05.2019

N - 33/262 - Eriksneset - Riving av gammel hytte og bygging av ny - dispensasjon

Søkar: Knut Roar Stein  Grimestadveien 143  3160 STOKKE

Vedlegg: 
Søknad dat. 09.05.19.

Fakta i saka:
Det er planar om å rive eksisterande fritidsbustad på tomt g/bnr. 33/262 i byggeområdet 
Eriksneset, og bygge ny på same staden. Den nye fritidsbustaden er planlagd med eit BYA på 
ca. 95 m2. Heile tomta ligg i vassdragsnær sone (0-50 m) langs Nisser.

Eriksneset ligg i kommunedelplanen for Treungen sentrum, sist revidert i 2015, som eit 
eksisterande byggeområde for fritidsbustader. Fylgjande føresegner i denne planen er styrande 
for tiltak i dette byggeområdet:

2.1 GENERELT FOR BYGGEOMRÅDE. (PBL § 11-7 2.ledd nr 1) I byggeområde, eksisterande og 
planlagt, kan med heimel i §11-9 nr 1, arbeid og tiltak som nemnt i plan- og bygningslova § 20-1 a)-d) og 
k)-l), ikkje ta til før det ligg føre ein godkjent reguleringsplan, jf pkt. 1.2 – 1.4. Det same gjeld frådeling til 
slike føremål. Det er med heimel i §11-11 nr 5, eit generelt forbod mot å bygge i ei 50 meter-sone langs 
vatn og vassdrag.

2.6 OMRÅDE AVSETT TIL FRITIDSBUSTADER. (PBL § 11-7 2.ledd nr 1) Det er krav om 
reguleringsplan for planlagte område for fritidsbustader, før utbygging kan finne stad. Fortetting av 
eksisterande område krev også reguleringssplan. 
I planlagte område for fritidsbustader, kan med heimel i § 11-9 nr 4, ikkje utbygging ta til før elektrisitet, 
veg, vatn og avlaup er ført fram til kvar einskild tomt som skal byggjast ut. 
Det er ikkje lov å føre opp meir enn ei hytte og eit uthus/ bod/ garasje pr. fritidstomt. Dette gjeld både 
eksisterande og planlagte hytter. Det er ein føresetnad at uthuset/ boden/ garasjen vert plassert i nær 
tilknyting til hytta, høgst 10 meter ifrå for planlagte hytter, og høgst 5 meter ifrå for eksisterande. Uthus/ 
bod/ garasje skal vere uisolert, og med maksimalt bruksareal (BRA) 30 m2. 
Det er ikkje lov å setje opp gateljos/ vegljos. 
Eksisterande hytter kan ein utvide til maksimalt 120 m2 bruksareal (T-BRA). For eksisterande hytter 
innom dei særlege omsynssonene langs vatn/vassdrag er utvidinga avgrensa til maksimalt 75 m2 
bruksareal (BRA). Slik utviding skal i tillegg skje bort frå vatnet/vassdraget.

Feltet er nå tilrettelagt for høg sanitærteknisk standard med kommunalt v/a-nett. 

Det blir lagt til grunn at riving og oppattbygging av fritidstbustaden slik det er søkt om, kan skje 
som for ei utviding av eksisterande bygg, dvs utan krav om detalj-reguleringsplan. Søknaden 
går derimot ut over kva planen opnar for av byggstorleik, ca. 95 m2 BYA mot maks 75 m2 BRA.
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Det er difor søkt dispensasjon frå denne storleiksgrensa.

Søknaden er ikkje nabovarsla. Søknaden er heller ikkje sendt på høyring til statlege eller 
regionale forvaltningsorgan då tiltaket ikkje rører direkte ved eit saksområde som skal 
ivaretakast nasjonalt eller regionalt.

Formannskapet avgjer dispensasjonsspørsmålet med heimel i pbl §19-2. Vilkåret lova sett for å 
gje dispensasjon, er at omsynet bak arealgrensa det eventuelt skal dispenserast frå, ikkje blir 
vesentleg sett til sides. I tillegg må fordelane ved å gje dispensasjon vere klart større enn 
ulempene, etter ei samla vurdering.
Søkar blir fakturert eit behandlingsgebyr på kr 2 600, 50% av dette ved eit eventuelt avslag, jf. 
vedteke gebyrregulativ.

Vurdering:
Arealgrensa på maksimalt 75 m2 BRA er sett for å unngå at eksisterande fritidsbustader i 
vassdragsnær sone utviklar seg til store og prangande bygg, i ei sone der det elles er eit 
generelt byggeforbod. Sona vil vere sårbar for fjern-innsynsvernkader av både silhuettar og 
reflekterande flater grunna lite skjermande vegetasjon og/eller terreng.

Det er ikkje ført argument som skal tilseie ei anna haldning til dette temaet nå. Snarare kan det 
hevdast at det må vere lettare å tilpasse ønska rombehov i eit nytt bygg, enn i eit eksisterande 
bygg med tilbygg, jf. at fleire av hyttene på Eriksneset må bygge på våtrom i samband ønska 
standardheving (innlagt vatn og avløpsløysing) innom den fastsette arealgrensa. Også ved 
søknad om godkjenning av tre nye fortettingstomter på Eriksneset innom vassdragsnær sone, 
blei avgrensinga på 75  m2 BRA oppretthalde som eitt av vilkåra for godkjenning, jf. f-sak 
106/17.

Ein dispensasjon for eit større areal, vil gje ein uheldig presedensverknad då fleire vil krevje 
likebehandling. Dette vil vesentleg setje til sides omsynet bak den fastsette arealgrensa. Det er 
heller ikkje råd å sjå at ein dispensasjon gir klart større fordelar enn ulemper, jf. her kva som er 
motivasjonen for arealgrensa; å unngå uheldige synsinntrykk.

Konklusjon: 
Ingen av lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon er oppfylte. Rådmannen vil tilrå at søknaden 
blir avslått.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap avslår å gi dispensasjon for ein auke av storleiken på ny fritidsbustad på 
g/bnr. 33/262 utover kva kommunedelplanen for Treungen sentrum opnar for som maksimalt 
bruksareal (75 m2) ved tilbygg til eksisterande fritidsbustader i vassdragsnær sone (0-50 m).
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fff/Så? 'z 1/3 as;” M
Stokke 9-5-20

Nissedal Kommune v/Bjørn Heimdal

3855 Treungen

Søknad om dispensasjon vedr. Gnr.33 Bnr.262 på Eriksneset.

Viser til hyggelig telefonsamtale vedr. ny hytte på overnevnte eiendom.

Da vi ønsker og få en mer tidsriktig og mer funksjonell hytte som også kan

brukes om vinteren, søker vi herved om å få tillatelse til å rive den eks. hytta,

og sette opp en ny hytte på samme plassen som der den gamle står i dag.

Den nye hytta har en BYA på ca 95 m2 uten noen form for tak overbygg over

terrasse.

Håper på en velvillig og rask behandling, på forhånd takk.

Med vennlig hilsen

Knut Stein

Grimestadveien 143

3160 Stokke
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

37/38

2019/165-6  

Sveinung Seljås

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 53/19 23.05.2019

N - 37/38 - Husvassvegen 978 - Tilbygg fritidsbustad m. m. - endra 
dispensasjonsvilkår

Søkar: Andreas Tanberg  Kolonien 1  3772 KRAGERØ

Vedlegg: 
- Søknad dat. 08.05.19

Fakta i saka:
Formannskapet gjorde i sak 017/19, 28.02.19 dette vedtaket:

Formannskapet gir i medhald av pbl §19-2 dispensasjon frå byggeforboda i  LNF og i 
vassdragsnær sone, for tilbygg til eksisterande fritidsbustad, og frå byggeforbodet i LNF for 
oppføring av eit anneks minimum 50 meter frå Mjåvatn, begge på g/bnr 37/38.
Dispensasjonane er gitt på fylgjande vilkår:
-Eksisterande fritidsbustad etter tilbygg skal ikkje få BRA over 100 m2, noko som må 
dokumenterast i byggesøknaden. 
-Annekset kan maksimalt utbyggast med BRA lik differansen mellom 120 m2 og fastsett m2 av 
fritidsbustraden med tilbygg.

Sidan det er søkt om frittliggande anneks for opphald (overnatting) av menneske, vil dette 
utløyse søknadsplikt etter pbl §20-3 (med ansvarsrett) for annekset eller for heile utbygginga. 
Blir bare tiltaket tilbygg byggesøkt, vil ein slik søknad kunne behandlast etter pbl §20-4 (utan 
ansvarsrett.

Det blei ikkje klaga på vedtaket. Søkar har nå gått nøyare gjennom dei vilkåra som blei sett for 
dispensasjonen, og finn at han må søke om ei endring for å få ei best mogleg tilpassing av 
bygga i høve til arealgrenser og ønska arealbruk. I hovudsak går denne endringa ut på at 
boden ikkje lenger blir frittståande som bod aleine, men får eit kombinasjonsføremål ved at 
taket over boden blir forlenga som tak også over delar av terrassen. Den overbygde delen av 
terrassen (13 m2) blir spiseplass med utekjøkken. Dette arealet er då «restarealet» mellom 
eksisterande hytte (64 m2) og tilbygget til denne (23 m2) og maks-grensa på 100 m2. Boden 
blir i tillegg redusert til 10 m2. 

Søknaden blir sett på som ein ny dispensasjonssøknad, der dispensasjon må gjevast i 
medhald av plan- og bygningslova §19-2. Søkar blir difor fakturert eit nytt behandlingsgebyr på 
kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ.  
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Vurdering:
Det blir vurdert som rett av søkar ikkje å ha klaga på vedtaket. Det burde derimot ha vore 
mogleg å kome fram til nå framlagt ønskje alt ved fyrste søknadsrunde. Det avgjerande ved 
endringsforslaget, og som gjer at formannskapet får saka, er om det skal tillatast eit kombi-
nasjonsføremål knytt til det som etter kommuneplanen skal vere ein frittståande bod. 
(Avstanden til hytta etter tilbygg er under 5,0 m, og plasseringsvilkåret for boden er oppfylt.)

Kommunen har i tidlegare saker godkjent å fordele utviding av eksisterande hytte på to bygg. 
Argumentet har vore ei betre terrengtilpassing. Det blei også gjort i sak 017/19. Spørsmålet nå 
er om dette kan fordelast på ytterlegare eitt bygg, dvs på tre bygg. Igjen vil terrengtilpassing 
vere argumentet for ei slik løysing. Misbruk/vanskelegare kontroll med etterbruken av det 
godkjente bod-arealet, har vore grunngjeving for ikkje å godkjenne frittståande bod-bygg i 
kombinasjon med andre føremål. I dette tilfellet (kun overbygd uteopphaldsareal) synest denne 
problemstillinga mindre relevant. 

Det er alt gitt dispensasjon for ei utbygging av bruksarealet i bygg for opphald (overnatting) av 
menneske på denne tomta til (100 + 20) m2. Endringa ved å fordele dette på tre bygg blir at det 
planlagde annekset utanfor 50-meterssona langs Mjåvatn, ikkje kan byggast ut til meir enn 20 
m2 BRA. 

Ei endring av dispensasjonsvedtaket slik det er skissert, endrar ikkje på vurderinga i sak 017/19 
om at lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon er oppfylte.  

Konklusjon: 
Grunnlaget for å kunne endre dispensasjonsvilkåra gitt i sak 017/19 er til stades.

Rådmannen si tilråding:
Dei to vilkåra (strekpunkta) i formannskapssak 017/19 blir endra til:
-Eksisterande fritidsbustad skal få eit tilbygg på 23 m2 BRA. Restarealet av mogleg makismal 
 utviding, 13 m2 BRA, blir godkjent lagt i kombinasjon med frittståande bod, 10 m2 BRA, som 
 overbygd terrasse.
-Annekset, som skal ligge minimum 50 m frå Mjåvatn, kan maksimalt utbyggast med BRA lik 20 
 m2.
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Andreas Tanberg
Kolonien 1, 3772 Kragerø

950 57 000 - tanberg@mac.com

Kragerø, 8. mai 2019
Nissedal Kommune
Interkommunalt plankontor
Treungvegen 398, 3855 Treungen

Søknad om dispensasjon
Gjelder Husvassvegen 978, 3855 Treungen, 37/38. Viser til besøk hos dere fredag 12. April hvor 
jeg fikk avklart regelverket og bestemmelsene rundt vår godkjennelse av foregående 
dispensasjonssøknad. 

Etter råd fra dere på grunn av begrensninger i terrenget på eiendommen, sender jeg en søknad 
om dispensasjon fra 5 meters regelen om avstand mellom hytte og utebod. Denne er todelt:

1. Avstand mellom hytte og utebod: Reduksjon fra 5m til 4 - 4,55m (skrå vinkel).
2. Avstand mellom utebod og overbygd terrasse: Reduksjon fra 5 meter ned til 0m. Taket 

på uteboden (10 kvm) forlenges og danner et tak over deler av terrassen (13 kvm) som 
utgjør en spiseplass med utekjøkken, slik at disse to takene danner en A-form.

Viser til vedlagte tegninger og bilder. Begrunnelsen til dette er følgende:
1. To av hyttas sider ligger innenfor 50 meters sonen (syd og øst). Terrenget rundt hytta er 

svært bratt. Dette gjelder også deler av baksiden, med unntak av et platå bakenfor. 
Dette begrenser plassering av uteboden til de to plasseringene som fremkommer av de 
to vedlagte skissene – vest eller nord for hytta.

2. Dersom uteboden må plasseres på det nordlige alternativet, vil dette medføre ulike 
ulemper:

a. Økt spredning av bebyggelsen, 4 enheter i stedet for 3.
b. Det vil bidra til en unødig sjenerende silhuett i landskapet sett fra vannet og 

Hussvassvegen i andre enden av vannet,  men også fra øvrige innsynsvinkler. 
c. Vi vil få en ca 20 meter vei å måke gjennom vinteren for tilgang til vedlageret, 

mot 5 meter som en dispensasjon vil gi. 
3. Dersom uteboden plasseres i henhold til dispensasjonssøknaden, vil dette medføre flere 

fordeler:
a. Mindre bebyggelse, 3 enheter i stedet for 4.
b. Når utebod og overbygget terrasse bygges sammen slik vi foreslår med 

plassering mest mulig ned og i bakkant av terrenget, inntil den høyeste delen av 
fjellknausen like vest for hytta, bidrar dette til at de to bygningskonstruksjonene 
sammen skaper minst mulig silhuett og forstyrrelse i landskapet. 

c. Her skal allikevel den overbygde terrassen plasseres. Uteboden vil derfor ligge 
usjenerende i bakkant av denne, og er derfor redusert til 10 kvm. 

d. Bedre tilgjengelighet til utebod – ref pkt 2c. 

Kontakt eventuelt undertegnede for nærmere opplysninger.

Hjertelig hilsen
Andreas Tanberg
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Løsning som vi søker dispensasjon for.

Alternativ løsning uten dispensasjon.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

38/115

2019/577-2  

Sveinung Seljås

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 54/19 23.05.2019

N - 38/115 - Hellervasshytta - Tilbygg fritidsbustad - dispensasjon

Søkar: Arne Løyte  Søndre Torrudvei 17  3095 EIDSFOSS

Vedlegg:
- Søknad, dat. 08.05.19.

Fakta i saka:
Søkar ønsker eit tilbygg til eksisterande hytte (Hellervasshytta) på g/bnr 38/115. Tilbygget blir 
på kortveggen, mot syd, berekna til ca. 23 m2. 
Hytta ligg i LNF-område og i vassdragsnær sone (0-50m), med næraste hjørne ca. 28 m frå 
Hellersvatnet. For begge arealføremåla er det her eit generelt byggeforbod kva gjeld 
fritidsbustader. Det blir difor søkt om dispensasjon frå desse forboda.

Til kommuneplanen er det vedtatt retningsliner for behandlinga av slike søknader. Det aktuelle 
kulepunktet i desse retningslinene har denne ordlyden:
●Eksisterande hytter kan ein utvide til maksimalt 120 m2 bruksareal (BRA). Der desse ligg i 
vassdragsnær sone (50 eller 100 m) kan hytta utvidast til maksimalt 100 m2 (BRA). Utviding 
skal skje bort frå vatnet/vassdraget. Det kan førast opp eit uthus / bod pr. eksisterande 
fritidsbustad. Uthus/bod skal vere uisolert. Det er ein føresetnad at uthuset/ boden blir plassert i 
nær tilknyting til hytta, høgst 5 meter ifrå, med maksimalt bruttoareal (BRA) 15 m2.

Kommunen sit ikkje med teikningar av hytta, men i samband med innføringa av eigedomsskatt 
for hus og hytter, blei hytta oppmålt til 33 m2 BRA. I dette talet er ikkje overbygd areal med. 
Bilde av hytta frå takseringsrunden viser at her er det overbygd areal. Detter kan vere ei 
mogleg forklaring på differansen mellom taksert-, og kva søkar oppgir som areal (43 m2). 

Søknaden er ikkje nabovarsla. Søknaden er heller ikkje sendt på høyring til statlege eller 
regionale forvaltingsorgan då saka ikkje direkte rører ved interesser som skal ivaretakast 
nasjonalt eller regionalt. 

For å kunne gje dispensasjon, skal det vere klargjort at omsyna reguleringsføremåla (her LNF, 
og vassdragsnær sone) skal ivareta, ikkje blir vesentleg svekka, og at fordelane er klart større 
enn ulempene, jf. plan- og bygningslova (pbl) §19-2. Formannskapet avgjer dispensasjons-
søknaden med heimel i denne lova.
Søkar blir fakturert eit behandlingsgebyr på kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ.

Vurdering:
Uansett kva som er rett storleik på eksisterande hytte, vil samla bruksareal også etter at hytta 
får tilbygg på ca. 23 m2 vere langt under kva kommuneplanen har skissert som maksimaltal.
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Ut frå kartskissa vil heller ikkje tilbygget kome nærare vatnet enn eksisterande hytte. Søknaden 
ligg difor innanfor kva retningslinene opnar for i samband med ei dispensasjonsbehandling. 

Føremålet med byggeforbodet i LNF er å ta omsyn til landbruk, natur og friluftsliv. Føremålet 
med det særlege byggeforbodet i vassdragsnær sone er å sikre fri ferdsel langs vassdrag og å 
unngå privatisering av strandsona. Sidan det alt står eit bygg her, kan ei utviding ikkje vesent-
leg svekke desse føremåla. 
Tilbygg vil gje hytta ein betre bruksfunksjon, noko som vil kunne gje meir bruk i friluftsliv- og 
rekreasjons-samanheng til fordel både for søkar/søkars familie/vennekrets og for lokal-
samfunnet. 

Konklusjon:
Lovvilkåra for å kunne gje dispensasjon er oppfylte. Rådmannen vil tilrå at det blir gitt 
dispensasjon.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap gir i medhald av pbl §19-2 dispensasjon frå byggeforboda i  LNF og i 
vassdragsnær sone, for tilbygg til eksisterande fritidsbustad på g/bnr. 38/115, slik det er søkt 
om.
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Søknad om å bygge innenfor hensynssone, vassdragsnært og i LNF-område

Søker med dette dispensasjon til å bygge tilbygg på Gnr 38 Bnr 115 Hellersvasshytta.

Hellersvasshytta har vært i familiens eie siden november 1960, da den ble kjøpt av Olaus H. Dale, 
men den har vært brukt av familien helt tilbake til 1938. Den ble leid på åremål frem til den ble kjøpt 
i 1960, så stedet har hatt stor betydning for familien i mange år. Eiendommen med 1860m2 eietomt 
ble tinglyst i 1989.

Jeg og min kone, Tone Løyte, kjøpte stedet av mine foreldre Wenche og Olav J. Løyte i september 
2015. Vi har brukt hytta mye både før og etter vi kjøpte den, men vi ser at den er i minste laget. Den 
er på totalt 43m2 fordelt på to soverom, ei lita stue og et lite kjøkken. Den største utfordringen er at 
det er lite med plass til å sitte og spise. Er vi flere enn fire på hytta må noen sitte på kjøkkenet og 
noen i stua noe som ikke er ønskelig.

Vårt ønske er å bygge på en stue i forlengelse av hytta i syd. Da kan vi bruke det som i dag er stue på 
13m2 til spisestue, og bygge på hytta med 23m2 som kan brukes til ny stue. Kjøkkenet er på 10m2, 
men mye av rommet går med til kjøkkeninnredning og det fungerer også som gang/garderobe.  Det 
er to soverom og to sovehemser så det er «god» plass til overnatting, men liten plass i resten av 
oppholdsrommene.

Vi har 3 barn i alderen 13 til 26 år som også bruker hytta, men det er dessverre ikke plass til alle hvis 
de har med seg venner/ kjærester noe som hadde vært hyggelig.

Tilbygget vil stå på allerede opparbeidet selveier tomt og vi bygger oss ikke nærmere vannet. 
Ferdselen forbi hytta vil heller ikke bli berørt ved et eventuelt tilbygg.

Jeg kan ikke se at det vil føre til noen negative konsekvenser med dette tilbygget på 23m2 og bruken 
vil ikke endre seg mye fra det som har vært frem til i dag.

Skulle det være behov for mer informasjon er det bare å ta kontakt på telefon 994 15 811 eller på e-
post arloey@online.no

Håper på positivt svar.

Mvh

Arne Løyte

Søndre Torrudvei 17

3095 Eidsfoss

Vedlegg: Situasjonskart med inntegnet tilbygg
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Fra: Arne Løyte (arne.loyte@tonsberg.kommune.no)
Sendt: 08.05.2019 13:37:30
Til: Birger Heimdal
Kopi: 

Emne: Søknad om dispensasjon
Vedlegg: Søknad om å bygge innenfor hensynssone.docx;Situasjonskart Gnr38 Bnr115.pdf
Hei Birger
 
Sender som avtalt søknaden, om dispensasjon for bygging innenfor hensynssone, vassdragsnært og i LNF‐område,
for Gnr 38 Bnr 115 Hellersvasshytta
 
 
Med vennlig hilsen
 
   

TØNSBERG
kommune

 
Arne Løyte
Ledende vaktmester
Tønsberg kommunale Eiendom

Telefon:
Mobil:

99 41 58 11
99 41 58 11

arne.loyte@tonsberg.kommune.no
www.tonsberg.kommune.no
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2019/573-2  

Sveinung Seljås

10.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 55/19 23.05.2019

N - 41/105 - Fellevegen 678 - Tilbygg fritidsbustad - dispensasjon

Søkar: Nicolay Bakken  Epleviktangen 61  4900 TVEDESTRAND

Vedlegg:
- Søknad, dat. 30.04.19.

Fakta i saka:
Søknaden gjeld oppføring av eit tilbygg (ca. 13 m2 BRA (bruksareal)) til ei eksisterande hytte 
på fritidseigedomen g/bnr. 41/105 Fjellstad. Hytta er i dag på ca. 63 m2 BRA (målt ved 
innføringa av eigedomsskatt. Det er differanse mellom dette og kva søkar oppgir som 
eksisterande BRA, 46,5 m2. Ut frå bilde tatt ved takseringsrunden i 2014 synest differansen å 
ha bakgrunn i at det alt då var gjort bygningsmessige endringar (utviding) av bygget.) 
Hytta ligg på frikjøpt tomt under landbrukseigedomen Åsen (Vestgarden) g/bnr. 41/14 på Felle, 
i LNF-område i kommuneplanen. I LNF-området er det eit generelt byggeforbod. Søknaden er 
ein dispensasjonssøknad frå dette forbodet.

Søkar opplyser også at tilbygget vil kome nærare nabogrensa (41/14) enn lovkravets minimum, 
ca. 1 meter mot 4,00 meter. Det ligg føre skriftleg samtykke frå nabo på at dette er i orden. 
Plan- og bygningslovas (pbl) §29-4  3.ledd seier at kommunen då kan godkjenne plasseringa. 
Dette vil bli gjort ved byggesaksbehandlinga, og treng difor inga dispensasjonsbehandling nå.

Hytta har ikkje, og skal etter påbygg heller ikkje ha innlagt vatn. Kommuneplanen opnar for 
innlagt vatn i hytter også i LNF-områda, men det må i kvart tilfelle vurderast om desse får 
tilkoplingsplikt til kommunalt v/a-nett. Det ligg ikkje til rette for ei slik løysing her, jf. avstanden til 
dette nettet (4-500 m). 

Kommuneplanens gjeldande retningsliner for dispensasjon for utbyggingstiltak i LNF-områda 
seier at eksisterande fritidsbustad kan utvidast til inntil 120 m2 BRA, (for hytter i vernesone mot 
vassdrag, er dette arealet redusert til maksimalt 75 m2 BRA. I tillegg vil det kunne bli gitt 
dispensasjon for oppføring av uthus/bod/garasje på inntil 30 m2 BRA.
Om det blir gitt dispensasjon, er eit tilbygg opptil 50 m2 søknadspliktig tiltak som kan utførast 
av tiltakshavar, (jf. pbl §20-4). 

Søknaden er nabovarsla og det er som alt nemnd gitt samtykke til tiltaket. Søknaden er derimot 
ikkje sendt på høyring til statlege eller regionale forvaltningsorgan då tiltaket ikkje rører direkte 
ved eit saksområde som skal ivaretakast nasjonalt eller regionalt.
Formannskapet avgjer dispensasjonsspørsmålet med heimel i pbl §19-2. Vilkåret lova sett for å 
gje dispensasjon, er at omsyna bak forbodet det eventuelt skal dispenserast frå, ikkje blir 
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vesentleg sett til sides. I tillegg må fordelane ved å gje dispensasjon vere klart større enn 
ulempene, etter ei samla vurdering.
Søkar blir fakturert eit behandlingsgebyr på kr 2 600, jf. vedteke gebyrregulativ.

Vurdering:
Utvidinga med 13 m2 BRA vil ligge godt under maksimal utvidingsmogleghet, uansett om 
kommunens eller søkars BRA-tal for bygget i dag blir lagt til grunn. 

Det omsøkte tiltaket vil ikkje vesentleg svekke føremålet med byggeforbodet då området alt er 
disponert og privatisert, slik at allmentas ferdselsrett ikkje blir påverka. Det må óg kunne seiast 
at fordelane er klart større enn ulempene ved at tiltaket legg til rette for meir bruk i friluftsliv- og 
rekreasjonssamanheng utan at dette fører med seg ulemper. 

Konklusjon:
Lovkrava for å gje dispensasjon er oppfylte. Rådmannen vil tilrå å gje dispensasjon frå 
byggeforbodet.
 

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap gir i medhald av pbl 19-2 dispensasjon frå byggeforbodet I LNF-sona for 
tilbygg til hytte på eigedomen g/bnr. 41/105, slik det er søkt om.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

Q10

2018/674-5  

Hildegunn Rønningen

14.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 56/19 23.05.2019

Rydding av vegetasjon langs RV41 - tilleggsløyve

Vedlegg:
1 Vegskog Søknad TIN

Fakta i saka:
Kommunane Nissedal og Kviteseid har inngått eit samarbeid med Statens Vegvesen og AT 
Skog om å  opne for betre utsikt og ei betre oppleving av den vakre naturen langs RV 41 – 
Telemarksvegen. Ved å opne vegetasjon mellom veg og vatn vil ein få eit betre inntrykk av 
Nisser/Vråvatn og fjella som vil gje ein meir positiv køyreoppleving. I tillegg vil det bety større 
trafikktryggleik.

Grunnen til prosjektet er todelt:
 Trafikktryggleik – betre sikt for dei som brukar vegen dagleg til pendling.
 Oppleving – Tilrettelegging for naturoppleving for turistane og for dei som pendlar. 

Prosjektet vil vere å rydde kratt og hogge skog mellom vegskulder og vatn. Breidde vil variere 
etter terreng og mengde med skog. Det vil bli arbeid på ca. 15-20 km av ei totalstrekning på 40 
km.
Prosjektsøknad (sjå vedlegg) beskriv meir om kva som skal gjerast og økonomien i prosjektet. 
Kommunanes eigenandel i prosjektet på kr. 75.000 er eige arbeid.

Vurdering:
Status er at arbeidet er godt i gang. Grunneigarane har vore veldig positive til prosjektet og stilt 
sin grunn til disposisjon. Den manuelle ryddinga er nå avslutta og ein skal nå inn med større 
maskiner på hogstarbeid. 
Dessverre vart det avslag på søknaden til Telemark interkommunale næringsfond. Det gjer at 
det manglar kr. 200.000 på fullfinansieringa.
Det er ønskeleg at kommunane bidreg med kr. 100.000. Statens Vegvesen prøver å finne dei 
siste kr. 100.000 slik at tiltaket vert gjennomført i tråd med prosjektbeskrivinga.
Tilbakemeldingane på arbeidet som er gjort er utruleg positive frå dei som pendlar dagleg og 
frå reiselivet. Det attståande arbeidet vil opne utsiktspunkt både langs Nisser, Vråvatn og mot 
Kviteseidvatnet, noko som vil gje betre trafikktryggleik både langs vatna og i Kviteseidkleivane, 
samt flotte naturopplevingar for dei reisande og god marknadsføring.

Næringsfondet står pr. 14. mai med ein saldo på kr. 37.000. 
I 1. tertial er det tilrådd å auke formannskapets konto med kr. 90.000.
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Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap ser positivt på prosjektet og løyver kr. 50.000 frå Nissedal kommunale 
næringsfond. 
Løyvinga skjer under føresetnad av at den tilrådde aukinga av formannskapet sin konto i 1. 
tertial vert vedtatt.
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Søknad Telemark Interkommunale Næringsfond

Kort beskrivelse
Kommunane Nissedal og Kviteseid har inngått eit samarbeid med Statens Vegvesen og AT Skog om 
eit ryddeprosjekt av vegskog langs RV 41 – Telemarksvegen.

Prosjektbeskrivelse
Kommunane Nissedal og Kviteseid har inngått eit samarbeid med Statens Vegvesen og AT Skog om 
eit ryddeprosjekt av vegskog langs RV 41 – Telemarksvegen.

Grunnen til prosjektet er todelt:
*Trafikktryggleik: Betre sikt for dei som brukar vegen dagleg til pendling.
*Oppleving: Tilrettelegging for naturoppleving for turistane.

Prosjektet vil vere å rydde kratt og hogge skog mellom vegskulder og vatn. Breidde vil variere etter 
terreng og mengde med skog. Det vil bli arbeid på ca. 15-20 km av ei totalstrekning på 40 km.

KontaktopplysningerF

Funksjonunksjon Navn Adresse/poststed Mobil
Søker /
Prosjekteier
Nissedal kommune
Org.nr:964964343 Treungvegen 398 91628904
Kontaktperson
Nissedal kommune  Treungvegen 398 91628904
Prosjektleder
Nissedal kommune  Treungvegen 398

3855 TREUNGEN 91628904

Mottatt offentlig støtte tidligere: Ja
Tilskot til etablering av ladestasjonar i Kviteseid og Treungen - via TIN.

Spesifikasjon
Bakgrunn
«Telemarksvegen» er eit samarbeidsprosjekt mellom kommunane langs Rv 41 som vart etablera i
1994. Føremålet er å fremje infrastrukturtiltak og utvikle reiselivs- og næringsverksemd langs vegen.
Rv 41 er ein av hovudvegane inn i Telemark og går gjennom kommunane Kviteseid og Nissedal.
Mange turistar brukar vegen og ved betre tilrettelegging vil endå fleire bruke denne vegen som eit
alternativ frå Sørlandet, inn i landet og vidare vestover eller austover. Utbygginga langs E18 vil i 
lengre tid framover gje trafikkutfordringar og blir ein firefeltsveg der det meste av utsikten vil bli 
betong og stålrekkverk. Ved å velje Rv41 vil ein få litt lengre veg, men flott natur å køyre gjennom, og 
ulike aktiviteter som t.d. Jettegrytene, Z-museum og Straand Sommarland. Riksveg 41 vil vera eit 
godt alternativ for reisande som ynskjer å bruke litt tid på reisa.

Det er etablera eit styre og eit bedriftsnettverk langs Rv 41 som samarbeider om å gje tilbod til
spesielt barnefamiliar. Omgrepet «Telemarksvegen» omfattar i dag også Seljord kommune og det blir
jobba med å forlenge prosjektet til Drammen kommune. Hjartdal og Notodden kommunar stiller seg
positivt til dette tiltaket.
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I 2017 etablera Kviteseid og Nissedal to ladestasjonar i sine kommunesenter for å legge til rette for
el-biltrafikk.

Statens Vegvesen skal oppgradere standarden på RV41 framover. I neste NTP er det satt av kr 170
millionar til ulike tiltak, der fire millionar er til reguleringsplanar i 2018 og 2019. Ved løyving i
Statsbudsjettet er planlagt oppstart av arbeidet i 2020/21. For å betre sikten med tanke på
trafikktryggleik og utsikt for reisande raskt ynskjer SVV å bruke kr. 300 000 i 2018 til dette arbeidet.

Prosjektmål
Målet er å opne for betre utsikt og ein betre oppleving av den vakre naturen. Ved å opne
vegetasjonen mellom veg og vatn vil ein få eit betre intrykk av Nisser og fjella som vil gje ein meir
positiv køyreoppleving. I tillegg vil det bety større trafikktryggleik med at det vil bli betre sikt i mange
av svingane.

Forankring
Ordførarane i Kviteseid og Nissedal har vore på møte med samarbeidspartnarane og blitt samde om
prosjektet. SVV i Telemark har på leiarnivå prioritera prosjektet og er positive til formålet og
samarbeidet.

Prosjektorganisering
Statens vegvesen har ansvar for prosjektet. Prosjektleiar og entreprenør vil bli AT-skog. Kommunane
kontaktar og gjer avtalar med grunneigarane.

Samarbeidspartnere
Kviteseid kommune, Nissedal kommune, Statens Vegvesen og AT-Skog.

Aktiviteter
Rydde kratt og hogge skog mellom vegskulder og vatn. Breidde vil variere etter terreng og mengde
med skog. Det vil bli arbeid på ca. 15-20 km av ei totalstrekning på 40 km.

Målgrupper
Innbyggjarar, tilflyttarar og turistar.

Resultat
Reiselivet er viktige satsingsområde for både Kviteseid og Nissedal kommune. Det er stor
hytteutbygging, hotelldrift og reiselivsaktivitet i kommunane. Ved å gjere den vakre utsikten meir
tilgjengeleg og auke bruk av RV41, vil det kunne forsterke næringsgrunnlaget til desse verksemdene.
Dette vil og gje ringverknader til fleire verksemder langs vegen.

Effekter
Betre trafikktryggleik, meir tilgjengelege naturopplevingar, auka trafikk og auka attraksjonsverdi.

Tids- og kostnadsplan
Tidsplan
Kommunane har starta arbeidet med grunneigarane.
AT-Skog startar arbeidet så fort avtale med grunneigarar er på plass. Planen er sommar 2018.
Statens Vegvesen startar når skog er rydda/høgd. Planen er i løpet av haust 2018.
Planlagt sluttført våren 2019.

Kostnadsplan
Tittel:   2018   SumTittel 2018 2019 2020 SUM
Avtalar grunneigarar, planlegging    75 000    75 000
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Hogst og rydding  500 000  500 000
Krattkrusing    40 000    40 000
Trafikksikring    25 000    25 000
Sum kostnad  640 000  640 000

Finansieringsplan
Tittel   2018   SumTittel 2018 2019 2020 SUM
Egenfinansiering    75 000    75 000
TIN? Finansiering  200 000  200 000
Statens vegvesen  365 000  365 000
Sum finansiering  640 000  640 000
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

223

2019/564-2  

Hildegunn Rønningen

03.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 57/19 23.05.2019

Søknad om tilskot til luftsportsarrangementet "Vinsjedager på Nisser" 2019

Vedlegg:
1 rev søknad Nissedal kommune 19

Fakta i saka:
Vinsjedager på Nisser v/Kjell Arild Grønås, søkjer Nissedal kommune om kr. 20.000,-i støtte til 
arrangementet 24.-26. mai 2019 på Fjone.

Vurdering:
Vinsjedagar på Nisser blei arrangert for fyrste gong i 2016, og er eit arrangement som baserer 
seg på flyging med paraglidar, hangglider og fallskjerm over Nisser og området rundt Fjone. 
Publikum kan delta ved tandemflyging, og det er tilrettelagt slik at rørslehemma og kan delta. 
Arrangementet har vore, og er, privat finansert basert på "non profitt". Det er i år fjerde gong 
dette arrangeras.

I følgje arrangør er arrangementet i ferd med å posisjonere seg i miljøet og talet på deltakarar 
stig for kvart år. Arrangementet fekk mykje positiv omtale i 2017, bl.a. med eit innlegg i VTB, i  
tillegg til på Facebook, i magasinet "Nissedal – best heile året", kommunes annonser i 
Festivalmagasinet til VTB og Fram-posten. I fjor vart arrangementet godt publisert via 
Facebook.

Kostnadane for totalarrangementet er oppgjeve til ca. kr. 28.000, og dreier seg i hovudsak om 
oppmøte for helikopter og vinsjebåt, leige av sikkerhetsbåt og mobile sanitærfasilitetar og 
oppvisningshopp i fallskjerm. 

Næringsfondet står pr. 6. mai med ein saldo på kr. 37.000,-.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap ser positivt på søknaden frå Kjell Arild Grønås og løyver kr. 5.000,-.

Ein legg særleg vekt på at løyvinga vil kunne gje Nissedal kommune profilering og 
marknadsføring som ein friluftsdestinasjon.

Løyvinga vert tatt frå Nissedal kommunale næringsfond og utbetalt etter mottak av 
dokumenterte utgifter.
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02. Mai 2019 

Nissedal Kommune 

V/Rådmannen 

 

Søknad om tilskudd/støtte ifm med luftsportarrangement 

 

Som kjent arrangeres på ny «Vinsjedager på Nisser» 24. til 26. Mai i år. Dette er et arrangement som baserer 

seg på flyging med Paraglider, Hanglider og Fallskjerm over Nisser og området rundt Fjone. 

 

Det er nå fjerde gang det arrangeres, og vi får utelukkende gode tilbakemeldinger fra piloter og publikum. 

I tillegg er det lagt opp til at publikum kan delta ved tandemflyging. Det som er litt spesielt i den sammenheng 

er at også bevegelseshemmede kan fly tandem i en spesiallaget stol. 

 

Arrangementet og Nissedal er i ferd med å posisjonere seg i luftsportkretser, og det ventes i år et betydelig større antall 

piloter og publikum. Da kreves det naturligvis noe mer av oss som arrangerer. 

 

Fjorårets arrangement var vellykket, da vi fikk et værvindu som varte store deler av lørdagen, frem til ca 16.30. Det 

deltok ca 30 piloter, og det ble løftet opp to grupper av tilsammen 9 distansepiloter for å prøve seg i 

distansekonkurransen. Alle måtte imidlertid lande på alternativ landing, da termikken ikke var god nok til å klare 

distansemålet.  

Fra vinsjebåten ble det trekt opp piloter for både Nybegynnerkurs, Friflyging, Sikkerhetskurs, Akrokurs, Tandem og 

Akrotrening. Pga vannlanding og bløt nødskjerm, måtte helidrop kanseleres. 

Samtidig var det jevnt besøk på arrangementet av skuelystne, og vi estimerer at det var rundt 100-120 skuelystne. 

Samtidig kunne jo naturligvis mange fler oppleve dette fra hele Nissedal og Fjone. 

Svært mange besøkende, fastboende og turister, fikk seg en rundtur med Helikopteret, som var i sving store deler av 

dagen. 

Som vanlig var sikkerheten i høysetet, og det var ingen uhell. 

 

Det er nå også for 2019 reservert helikopter med kapasitet for dropp av paraglider og fallskjermhoppere. Vi har 

allerede ordnet landingstillatelse på lokal fjelltopp, for å igjen kunne gjennomføre distanseflygingskonkurranse med 

paraglider fra fjellet til landingen. 

Samtidig vil naturligvis helikopteret kjøre omvisningsturer for publikum. 

 

Jeg ønsker å videreføre arrangementet som «non profit», men den økte aktiviteten medfører endel kostnader. 

Budsjettet for arrangementet er som følger; 

 Oppmøte Heli     kr 14000 

 Sanitær      kr 3500 

 Premier (målsetting at dekkes inn av sponsorer) kr 2000  

 Overnatting Instruktører/mannskap/Heli  kr 1500 

 Oppmøte Vinsjebåt    kr 3000 

 Leie/drivstoff, sikkerhets/redningsbåt  kr 1500 

 Adre arr kostnader    kr 2000 

 

Det er naturligvis en stor kostnad for meg å ta disse kostnadene privat, og jeg håper derfor at vi kan dekke inn mye av 

kostnadene med støtte fra kommunen. 

Med bakgrunn i dette søker jeg kommunen om kr 20 000 i støtte til arrangementet.  

 

Jeg har avtalt med det lokale ungdomslaget at de stiller med kiosksalg, og de får også den lille inntjeningen for dette.  

 

Arrangementet skaper veldig positiv omtale for kommunen, og samtidig gir det både fastboende og 

sommergjester en spennende og hyggelig opplevelse.  

 

Håper på positiv tilbakemelding fra kommunen.  

Mvh   

 

Kjell Arild Grønås 

  Arrangør, Vinsjedager på Nisser  

  Mail:  kag@qmatec.com 

Tlf:  92292697   
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

223

2019/546-2  

Hildegunn Rønningen

14.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 58/19 23.05.2019

Søknad om stønad til "Sommar Kick-off" i Fyresdal juni 2019

Vedlegg:
1 Søknad om stønad til "Sommar kick-off" i Fyresdal

Fakta i saka:
Meieriet Cafe, pub og pizza i Fyresdal, ved Aud Kristin og John Kristian Lukassen, søkjer 
Nissedal kommune om kr. 10.000 i stønad til Sommar Kick-off i Fyresdal 28. juni 2019. 
Arrangementet er eit show på Meieriet med bl.a. Alex Rosèn og Johan Golden. Aldersgrensa er 
18 år.

Vurdering:
Meieriet ønskjer å starte sommarferien med eit arrangement for heile Vest-Telemark der humor 
og underhaldning er temaet. Det er planlagt samarbeid med lokale krefter, utdelinga av prisar, 
quiz og levande musikk heile kvelden. Meieriet trur eit slikt arrangement vil samle bygdene i 
Vest-Telemark til ein minnerik kveld.

Kostnadane for arrangementet er berekna til kr. 213.000.

Hovudføremålet til det kommunale næringsfondet er å «fremje etablering av ny 
næringsverksemd....., stadsutvikling (....), ulike typar utviklingsarbeid og til vidareutvikling av 
eksisterande verksemder.»

Hovudformålet med KMD-fondet er å legge til rette for kompetanseheving, omstilling, 
nyetablering, innovasjon og nyskaping i kommunen.

Rådmannen kan ikkje sjå at søknaden frå Meieriet kan støttast då den ikkje fell inn under 
hovudføremåla til verken det kommunal næringsfondet eller KMD-fondet.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap kan ikkje stø søknaden frå Meieriet om stønad til Sommar Kick-off i 
Fyresdal.
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Meieriet Cafe-pub og Pizza
Meieribakken 4
3870  FYRESDAL

Nissedal kommune                                                                                             dato: 29.april 2019

SØKNAD OM STØNAD

Hei. Vi søker med dette om midlar til eit «Sommar Kick-off» vi ønsker å arrangere for innbyggjarane  
i Vest-Telemark fredag 28.06.2019. 

Vi på Meieriet i Fyresdal ønsker å starte sommarferien med ei samling der humor og underhaldning 
er tema.

Dette vil bli ei sommarsamling hjå oss på Meieriet der alle over 18 år får bli med på show. Planen er 
at Alex Rosen skal vere konfransier for stand-up showet «Halve Norges Golden» av Johan Golden. I 
tillegg skal han dele ut nokre prisar, synge, halde quiz og samarbeide med lokale krefter. Vi har og 
live musikk heile kvelden.

For at vi skal få til dette er vi heilt avhengig av økonomisk støtte. Sidan dette er to profilerte menn, 
opererar dei også med et høgare honorar enn vi er vant til. I den forbindelse ville det vore flott om 
de ville blitt med og støtta oss.

Om de ønsker det, vil vi sjølvsagt legge til rette for at logoen dykkar blir profilert ut på eit område 
denne kvelden. 

Dette er ei oversikt over antatte utgifter/inntekter denne kvelden.

Vi søker med dette om kr 10.000,-  i stønad for Sommar kick-off i Fyresdal. Vi trur eit slikt 
arrangement vil samle bygda og nabobygdene til ein minnerik kveld fylt med humor. 

Vi håpar på ei rask og positiv tilbakemelding. 

Utgifter    
Alex Rosen:                                   70.000 kr

Johan Golden:                               65.000 kr     

Band:                                             25.000 kr

Reklame:                                         4.000 kr

Vektere:                                        20.000 kr

Bartendere,servitører:                  12.000 kr

Scene, lydmann:                           17.000 kr

Sum utgifter:                               213.000 kr 

Inntekter
Billettinntekter:                               80.000 kr

Øl og matsalg:                                  25.000 kr

Sum inntekter:                               105.000 kr
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Med vennlig helsing 
Aud Kristin og John Kristian Lukassen 
Meieriet Cafe, pub og pizza, tlf 41682431
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

U63

2019/209-14  

Anne Rønningen

15.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 59/19 23.05.2019

Sal og skjenking av alkohol 2018 – avgifter 2019

Fakta i saka:

 Satsane for gebyr for sal og skjenking av alkoholholdig drikk er fastsett i Forskrift om 
omsetning av alkoholholdig drikk m.v. kap. 6, rekna ut frå tal på liter seld og skjenkt. 
Avgiftssatsane vil med dette ikkje gi grunnlag for ei politisk handsaming, men blir rekna ut etter 
rapportert og dokumentert salstal. Salstala kjem fram i rapportar frå grossistane og anna 
innkjøp. Rapporten syner innkjøpt volum i liter per sals-/skjenkestad og ikkje kva som er seld. 
Eventuell lager-behaldning vil i høve til rapporten bli å sjå på som seld.

Sjølv om saka ikkje krev politisk vedtak, vert den lagt fram for formannskapet som Nissedal 
kommune sitt kontrollutval etter alkohollova.

Avgifta skal reknast ut etter følgjande satsar jf. § 6-2 (nye satsar frå 01.01.2019).

Sal:
Kr 0,21 per vareliter for alkoholholdig drikk gruppa 1 (øl, rusbrus, cider, 2,6 % - 4,7 %)

Skjenking:
Kr 0,48 per vareliter alkoholholdig drikk gruppe 1 (øl m.m. 2,6 % - 4,7 %)
Kr 1,26 per vareliter alkoholholdig drikk gruppe 2 (vin 4,8 % - 22 %)
Kr 4,16 per vareliter alkoholholdig drikk gruppa 3 (vin, brennevin 22 % - 60 %)

Minimumsavgifta er kr 1 660 for sal og kr 5 200 for skjenking.
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Etter innkomne rapportar frå stader med skjenking og sal i Nissedal 2016 vert følgjande gebyr å 
betale for 2019:

Gr.1 36 -kr         Avslutta
(avslutta 1.halvår 2018) Gr.2 7

Gr.3 8
Gr.1 161 5 200kr      min.avg.

(Ny i 2018) Gr.2 2
Gr.3 8

Treungenfestival AS Gr.1 19 697 Red.2018: 1408 10 300kr    
Gr.2 681 Red.2018: 47 -507kr       

Fjonekafe Outdoor and ActivitiesGr.1 1 075 Auke2018: 468 5 200kr      min.avg.
Gr.2 21 Red.2018: 20
Gr.3 18 Red.2018: 12

Canvas Hotell AS Gr.1 980 Red.2018: 760 5 200kr      min.avg.
Gr.2 930 Auke2018: 170
Gr.3 35 Auke2018: 19

Jakob Tveit AS - HaugenhusetGr.1 17 5 200kr      min.avg.
(Turine) Gr.2 31
Fjonebrygg Gr.1 345 1 660kr      min.avg.
(Ny i 2018)
Nissedal Landhandel AS Gr.1 14 659 Auke2018: 2240 3 000kr      

598kr        
Felle Dagligvare AS Gr.1 5 946 Red.2018: 257 1 660kr      min.avg.

Coop Sørvest SA Gr.1 65 176 Auke2018: 3206 13 700kr    
687kr        

Jakob Tveit AS (Spar) Gr.1 37 184 Auke2018: 2571 7 800kr      
539kr        

Skjenke-/salstad Skjenke-/salstal i liter Avgift 2019
Treungen Gjestgiveri

Marens Gjestgiveri

Totalt seld i Nissedal kommune 2018: 
123 798 liter øl/rusbrus/cider (gr. 1)
Totalt skjenka i Nissedal kommune 2018:
22 228 liter øl, rusbrus, cider (gr. 1), 1 699 liter vin (gr. 2), 67 liter brennevin (gr. 3).
I høve til tal for 2017 er sal/skjenking av øl/rusbrus/cider auka med 5 950 liter, skjenking av vin 
er auka med 57 liter og skjenking av brennevin er auka med 18 liter.
Grunnlaget for avgifta tar utgangspunkt i omsett mengde alkohol i 2018. Dersom det ligg føre 
avvik mellom tidlegare omsetnad og faktisk omsetnad, reknar kommunen ut tillegg eller 
reduksjon og syter for etteroppgjer.
Løyveavgifta blir krav for betaling i to terminar med forfall 20.07.2019 og 20.12.2019.

Rådmannen si tilråding:

Nissedal formannskap tek tal frå rapportering av sal og skjenking av alkohol i Nissedal 
kommune i 2018, og føljande avgifter for 2019 til vitande.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

K00

2019/131-8  

Magne Skarprud

29.04.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 60/19 23.05.2019

Hjorteviltplan Nissedal kommune - rullering

Vedlegg:
1 Hjorteviltplan Nissedal kommune 2019 - 2021
2 Høringssvar Åmli kommune
3 Høyringssvar Tor Gunnar Homme

Fakta i saka:
Kommunen skal vedta målsetningar for bestanden av elg og hjort. Måla skal ta omsyn til 
opplysningar om beitegrunnlaget, bestandsutvikling, skader på skog og ulykker mellom 
hjortevilt og bil. Målsetjingane skal vedtakast i ein kommunal plan som skal rullerast. Rullering 
av kommunens plan og bestandsplanane til valda blir rullera kvart 3. år.
Planperioden nå er frå og med 2019 til og med 2021. 

I forskrift om adgang til jakt etter elg og hjort, Nissedal kommune, er minsteareal i dag 8.000 
daa for elg og 30.000 daa for hjort.
Endring av minsteareal skal fremmast før 1. mars og fastsettast av kommunen innan 15. april. 
Det er ikkje forslege å endre mistearealet i kommunen i denne perioden.
Kommunen kan ved tildeling av fellingsløyve fråvike minstearealet 50 % opp eller ned med 
bakgrunn i forskjellar på bestandstettleiken i forskjellige delar av kommunen.

Hjorteviltplan for Nissedal kommune har vore ute på høyring. Det har kome inn 2 svar på denne 
høyringa.

Vurdering:
Det er forskjell på kor mykje elg det er i forskjellige delar av kommunen. Grunnen til dette er i 
stor grad knytt til varierande tilgang på godt beite og mengda med mat. Forskjellar på  
bestandstettleiken i kommunen gjer at utaket må vera størst der det er mest elg.

I planen er det lagt til grunn at bestanden av elg ikkje bør auke, og det må difor takast ut fleire 
dyr. Uttaket må først og fremst vera på små og unge dyra. Data som er samla inn viser at 
bestanden er for stor, og at det er mange små/unge dyr som belastar beitet utan å vera 
produktive. Planen legg opp til eit uttaket på ca 100 elg pr. år, der 65% av uttaket bør vera kalv 
og ungdyr. Det er ikkje realistisk at heile kvota blir fylt og kvota må difor vera ca 20% høgare 
enn ønska uttak.
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Det er lite hjort i Nissedal kommune. Bestanden aukar i alle kommunane rundt Nissedal og ein 
må rekne med meir hjort etter kvart også i Nissedal. Det har til nå vore felt få dyr og i 2018 blei 
det felt bare 5 hjort. 

Tilbakemeldingane som kom inn på høyringa, er stort sett samde med det som står i planen. 
Det har kome inn eit ønskje om å auke minstearealet i den sørlege delen av kommunen på 
grunn av at det her er mindre dyr enn lenger nord. Så lenge alle er med i viltlaget er ikkje 
forskjellane større enn at vald sjølve kan vurdere uttaket i dei forskjellige delar av kommunen. 
Dersom det blir jaktlag / vald som trekker seg ut av viltlaget bør kommunen vurdere forskjellige 
minsteareal i kommunen. 
I sommar vill det bli gjennomført beitetaksering i heile Telemark, og det vil også vera naturleg å 
vurdere minstearealet etter at dette er gjort. 

Innsamla data viser at vektene på felte dyr er låge og at kalv pr. ku har gått ned. Det er for 
mange små og unge dyr etter jakta. Uttaket må difor aukast på små / unge dyr og spara dei 
produktive dyra.

Konklusjon:
Etter ein samla vurdering av innspela, og dei opplysningane som er lagt til grunn i arbeidet med 
planen, blir det ikkje lagt fram noko forslag på endring av planen i forhold til høyringsutkastet. 

Minstearealet blir føreslege uendra i heile kommunen. Dersom det etter beitetaksering i 2019 
visar seg at kvotene må endrast vesentleg, må kommunen vurdere minstearealet på nytt.
Valda må sjølve bestemme fordelinga av kvota og kor dyra skal takast ut.

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap godkjenner hjorteviltplan for Nissedal kommune for perioden 2019 -2021
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2019/603-1  

Jan Arvid Setane

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 61/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Bemanning innan VA-avdelinga

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
Eining for teknisk drift er i dag delt inn 2 avdelingar med kvar sin avdelingsleiar. Avdeling for 
vatn og kloakk har 2 årsverk til driftsoperatøroppgåver i tillegg til avdelingsleiar. 2 av 3 
driftsoperatørar har kombinerte stillingar der dei også er vaktmeister. I tillegg brukar einingsleiar 
mykje tid på va-sektoren, samt at det er utbyggingskoordinator i 20% stilling. 40% stilling som 
byggeleiar står for tida vakant.

Lovgrunnlaget

Forankring i eige planverk
Vass- og avløpsplan 2017-2027

Vurdering:
Nissedal kommune har dei siste åra satsa stort innan va-sektoren. Talet på abonnentar og 
omfanget av tekniske anlegg har auka betydeleg. Større anlegg og forsyningsområde aukar 
også kravet til kvalitetskontroll og leveringstryggleik. I 2017 vart det oppretta ei ny stilling som 
driftsoperatør, og det vart då til saman 3 årsverk som driftsoperatør. Den eine av desse er 
seinare gjort om til avdelingsleiar. I samanheng med at 40% stilling som byggeleiar står vakant 
har rådmannen gjort ei vurdering av den samla bemanninga innan va-sektoren. 

Det er framleis svært stor aktivitet innan dette området, og rådmannen klarer i dag ikkje å fylgje 
opp det høge ambisjonsnivået. Både einingsleiar teknisk drift og avdelingsleiar for vatn og 
kloakk bruker store delar av tida si på å fylgje opp drift og store utviklingsprosjekt stoppar til 
dels opp fordi eininga stadig får tilført nye prosjektrelaterte oppgåver, på toppen av dagleg drift. 
Dette går også ut over dei daglege vaktmeisteroppgåvene og dei andre einingane rapporterer 
om behov for styrking av vaktmeistertenestene.

Frå avdelingsleiarane er det rapportert at det er vanskeleg å forholde seg til at dei tilsette har 
delte stillingar med kvar sin ansvarleg leiar. Dei to tilsette det gjeld, rapporterer om det same.
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Rådmannen har vurdert å lyse ut 40% stilling som byggjeleiar, men ser at dette ikkje vil løyse 
ein del av dei utfordringane som er rapport. Det vert og sett på som positivt å involvere 
driftspersonell meir i dei ulike prosjekta, då dette bidreg til meir driftsfokuserte prosjekt, samt at 
det gjev god læringsgevinst ved overgang til ordinær drift. Å rekruttere godt kvalifisert personell 
i ei deltids-stilling er nok også vanskeleg. 
Rådmannen meiner at den beste løysinga vil vere å styrke driftsoperatør-ressursane med 1 
årsverk, ved at dei to som i dag har 50% ressurs, går opp i 100% ressurs. Dette frigjev til 
samen 1 årsverk som vaktmeister/fagarbeider som lysast ut eksternt. Rådmannen legg til grunn 
i ei slik løysing at avdelingsleiar vatn og kloakk og einingsleiar teknisk drift får frigjort betydeleg 
tid frå ordinære driftsoppgåver, og kan fokusere på utvikling og leiing.

Rådmannen meiner at ei slik løysing også vil bidra til at også dei andre oppgåvene under 
eining for teknisk drift blir løyst på ein betre måte. Det blir ingen auke av bemanning, men ein 
får tydlegare ansvarsdeling og ein kan planlegge og prioritere oppgåvene på ein betre måte.

Konsekvensane av å ikkje gjere ei slik styrking vil vere at ein del prosjekt vil måtte stå på vent 
inntil det er kapasitet til å handtere dei. 

Det var tidlegare einingsleiar for teknisk drift som var tilsett som byggjeleiar fram til han gjekk 
av med pensjon. Ei ny driftsoperatør-stilling vil bli lønsplassert ein del under einingsleiarløn, så 
rådmannen vurderer at det i gjeldande budsjett er avsett lønsmidlar til omlag 55% stilling. Ei 
utviding til 100% stilling inneber då ein netto kostnadsauke på omlag kr 300.000. Dette dekkast 
innanfor sjølvkost-prinsippet, dvs. av gebyrinntektene i det lange løp.

Konklusjon:
Driftsoperatør-ressursane i avdeling for vatn og kloakk aukast frå dagens 200% til 300% ved at 
dei to driftsoperatørane som i dag har 50% stilling, aukar denne til 100%. Dette frigjev til saman 
100% heimel som vaktmeister/fagarbeidar, og denne stillinga lysast ut eksternt. Netto 
kostnadsauke, kr 300.000 dekkast innan vatn og kloakk etter sjølvkostprinsippet.

Rådmannen si tilråding:
1. Nissedal kommunestyre aukar talet på stillingsheimlar i eining for teknisk drift med 60%.
2. Auka lønskostnader, kr 300.000 dekkast innan rammeområdet for sjølvkost.
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2019/601-1  

Jarle Bruun Olsen

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 62/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Ombygging/utbygging Tveit skule - Paviljongen - Mandat prosjektering- og 
byggjenemnda

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
I handlingsprogrammet for 2019-2022 står det under eining for skule, under heile eininga som 
tiltak i 2019: 

 Fremje politisk sak om tilstand og kapasitet ved Nissedal ungdomsskule - paviljongen

Lovgrunnlaget
Opplæringslova § 9 A-7, m.m.   

Forankring i eige planverk
Handlingsprogram for 2019-2022

I gjeldande økonomireglement pkt. 10.1 står:
«Alle investeringsprosjekt skal godkjennast av kommunestyret. I vedtaket går det fram om 
prosjekterings- og byggjenemnda eller rådmannen er delegert oppfølgjinga av prosjektet. Står 
ikkje dette omhandla i vedtaket vert dette oppfatta som at rådmannen er delegert dette 
ansvaret». 

Vurdering:
I mange høve vert ansvaret for oppfølging av eit investeringsprosjekt gitt til byggje- og 
prosjekteringsnemnda først når prosjektet har blitt arbeidd med ei stund. Men det kan i mange 
tilfelle vere ein stor fordel om nemnda blir involvert så tidleg som mogleg. Rådmannen meiner 
dette er eit slikt prosjekt. I det førebuande arbeidet som er gjort så langt er det kome fram at 
behovet for ulike oppgraderingar på bygningsmassa ved Tveit skule/Nissedal ungdomsskule er 
langt meir enn oppgradering av paviljongen. Det vil derfor vere fornuftig å involvere nemnda i å 
avgjere kva eit investeringsprosjekt på Tveit skule skal omfatte. 

Paviljongen: 
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Denne er bygd i 1970. Inneklima i form av ventilasjon og solavskjerming er eit tilbakevendande 
punkt i vernerundane kvart år. Ventilasjonen er blitt nok betre, etter utskifting av nokre delar i 
2018. Men det er eit anlegg frå 1987, og held ikkje lenger dagens standard. 
Det er svært lytt mellom alle rom i paviljongen. Dette gjer til at grupperomma opplevast som at 
dei ikkje kan brukast. Det er også lytt innafrå og ut. Ein kan stå ute og høyre det som blir sagt 
inn, og motsett. 

Det blir fort eit plassproblem. Kapasiteten på klasseromma er høvesvis 16, 20 og 25 elevar. 
Dette vil i løpet av nær framtid ikkje vere tilstrekkeleg. 

Generelt framstend bygget som svært slitt og i dårleg forfatning. 

Grupperom:
Det vil i løpet av nær framtid (2-4 år) vere behov for 2 nye grupperom, på bakgrunn av elevar 
med særskilte behov. I tillegg kjem ordinær gruppedeling med tanke på tilpassa opplæring og 
fleksibilitet. Ordinær undervisning for 3 klassetrinn krev og grupperom. 

I murbygget er det i dag berre eit grupperom, fordelt på dei 3 klassestega. Her vert heller ikkje 
behov for grupperom til elevar med særskilte behov dekt. Det rommet som er i bruk som 
grupperom i dag, er eit rom med fuktproblem. (Maling skallar av på veggane). I dette bygget vil 
det i løpet av 1-3 år bli behov for 2 nye grupperom til elevar med spesielle behov. Dette kjem 
då i tillegg til det ordinære behovet for grupperom for 3 klassesteg, som ikkje vert dekt i dag. 

I tillegg er det behov for å gjere utbetringar i spesialromma i murbygget (naturfag/musikk). 
Særlig er det behov på naturfagssalen i høve til krav om vifter, avsug oppbevaring osb. 

Administrasjonsdelen:
Ventilasjonsanlegget i administrasjonsdelen fungerer dårleg, og det er ikkje frisk og god luft 
etter dagens standardar i denne delen av bygget. På arbeidsrommet til ungdomskulelærarane 
er det ofte kaldt. Helsesyster slo alarm om luftkvaliteten i klasseromma i denne delen av bygget 
seinast ved skulestart nå i haust. 

Det er og ei utfordring at det ikkje er lydtett mellom Tambagarommet, øvingsromma til 
kulturskulen, ungdomsklubben og arbeidsromma til lærarane. Musikk/aktivitet på desse romma 
er svært forstyrrande på arbeidsrommet til lærarane og går utover arbeidsmiljøet til lærarane. 
Det er, som ei «nødløysing», gjort avtale med med klubben at dei ikkje skal spele før etter kl. 
15.30. Men det er likevel tidleg ettermiddag, og det blir vanskelig å bruke arbeidsrommet etter 
dette klokkeslettet. 

Uteområdet:
Uteområdet på storskulen består i stor grad av ein asfaltert skuleplass, ballbinge og eit 
klatrestativ. Med dagens krav om fysisk aktivitet i skulen er dette eit område som i liten grad 
oppmuntrar elevane til større fysisk aktivitet. 

Universell/utforming/heis
Heile skulebygget er i dag i liten grad tilrettelagt for rørslehemma. Dette vere seg elevar, 
føresette eller tilsette. 

Møterom:
Det er i dag eit møterom på storskulen. Dette skal dekke eigne møter og eksterne 
samarbeidspartnar sitt behov for møterom. Helsesyster bør og ha eit eige rom, noko ho ikkje 
har i dag. I tillegg ønskjer og hovudtillitsvalt for utdanningsforbundet å ha ein kontorplass på 
skulen. 
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Dei ulike utfordringane omtala over har gitt grunnlag for nokon til å sjå på ein ide om å tenke 
heilt nytt, i retning av å byggje nytt skulebygg ein heilt anna plass. Det blir då peika på fordelar 
m.a. i høve til samlokalisering av 1-10, trafikale utfordringar både med omsyn til bussar og 
parkering tilsette, behov for utviding av barnehagen kunne løysast omdispnering av nåverande 
skulelokal.  

Men dette strandar ganske raskt på økonomi. Realisering av ein slik tanke ville krevje 
investeringar på ein millonsum som er 3-sifra og vil vere nærast uhandterleg å innarbeide i ein 
økonomiplan. På bakgrunn av dei investeringane som er gjort dei siste 10 åra, med bygging av 
Fleirbrukshuset og div. ombyggingar/nybygg, så må ein legge til grunn at dette er ein ide som 
er skrinlagt for lang tid framover. 

Det ein derimot kan vurdere som ein realistisk tanke er å gjere ei vurdering av om dagens 
lokale til bibliotek kan vere ein del av løysinga i høve til plassmangel som er peika på. 

Det er viktig å kome vidare med dette arbeidet raskt. Som i dei fleste andre byggjeprosjekt er 
ein avhengig av ekstern bistand for å få gjort eit prosjekteringsarbeid. Det vert derfor tilråddd 
løyva kr 100.000 til konsulentbistand. (Dette er innarebeidd i tilråding til vedtak i 1. 
tertialrapport, som vert handsama parallelt til denne saka). Summen bygger ikkje på noko 
estimat for timeforbruket.         
    

Konklusjon:
Ansvar for oppfølgjing av investeringprosjekt kring oppgradering av Tveit skule/Nissedal 
ungdomskule vert gitt til prosjektering og byggjenemnda. Omfang og kostnad av dette 
prosjektet vert lagt fram i samband med budsjett 2020 eller i eiga sak lagt fram for 
kommunestyret. Det kan vere vanskelig å få endeleg prosjekterring gjennomført før budsjett 
2020 vert utarbeidd, slik at eiga sak på nyåret 2020 er mest truleg. Det vert opna for at 
noverande lokal til bibliotek kan inngå i framlegg til løysing for skulen. Eventuelle nye lokal for 
biblioteket må i så fall gå fram av saka, med ei kostnadsramma for dette. Det vert løyva 
kr 100.000 til konsulenthjelp til prosjektering.    

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre gir prosjekterings- og byggjenemnda i oppdrag å definere behovet for 
oppgradering av storskulen på Tveit skule. Oppdraget legg til grunn at dagens lokalisering av 
storskulen blir vidareført. Det vert opna for at delar av eksisterande bygningsmasse kan rivast 
og nytt setjast opp, dersom dette synas å vere den mest tenlege løysinga. I tillegg kan og 
eksisterande lokale til bibliotek vere ein del av løysinga for oppgraderinga av storskulen. Om 
mogleg blir framlegg til løysing lagt fram i samband med budsjett 2020 eller seinast 1. halvår 
2020. 

Det vert løyva kr 100.000 til konsulentbistand til prosjektering av oppgradering av storskulen 
ved Tveit skule.   
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

2019/604-1  

Jarle Bruun Olsen

13.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 63/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Bygging av omsorgsbustader - mandat prosjekterings- og byggenemnda

Fakta i saka:
Bakgrunn for saka/tidlegare saksgang
I budsjettet for 2017 blei det avsett 8 mill. til bygging av 4 omsorgsbustader ved 
omsorgssenteret. Prosjektet blei lagt til prosjektering- og byggenemnda. Gjennom 2017 blei 
særlig lokalisering drøfta, utan at dette blei landa. Mot slutten av 2017 blei det og frå fagleg 
hald stillt spørsmål om innhald og utforming av bustadene var heilt gjennomtenkt. Dette gjorde 
til at prosjektet blei «pausa» og i 1. tertial 2018 blei løyvinga trekt inn. 

I økonomiplanen for 2019-2022 er prosjektet sett i langtidsbudsjettet med ei ramme på 8,75 
mill. i 2020.  

I handlingsprogrammet for 2019 står det under eining for omsorg, heile eininga under spesielle 
tiltak:

 Utrede behov for omsorgsbustader, og alternative løysningar innenfor bu og 
aktivitetstilbod.   

Lovgrunnlaget
Helse- og omsorgstenestelova § 1-1, punkt 3 og § 3-2 a. 

Forankring i eige planverk
Økonomplan/handlingsprogram 2019-2022. 

I gjeldande økonomireglement pkt. 10.1 står:
«Alle investeringsprosjekt skal godkjennast av kommunestyret. I vedtaket går det fram om 
prosjekterings- og byggjenemnda eller rådmannen er delegert oppfølgjinga av prosjektet. Står 
ikkje dette omhandla i vedtaket vert dette oppfatta som at rådmannen er delegert dette 
ansvaret». 
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Vurdering:
Då dette prosjektet berre ligg inne i langtidsbudsjettet er det pr. idag ikkje eit 
investeringsprosjekt. På bakgrunn av at prosjektering- og byggenemnda hadde ansvar for 
prosjektet det blei løyva midlar til i 2017 (som seinare blei trekt inn att), er det naturleg at 
nemnda også nå blir delegert ansvaret for dette tilsvarande prosjektet. 

Frå fagleg hald er nå signala eintydige på at det er stort behov for omsorgsbustader. Det vert 
vurdert at 4 omsorgsbustader blir å sjå som første byggetrinn i å byggje opp denne tenesta. 

For å kunne bygge/ferdigstille 4 omsorgsbustader i løpet av 2020 er det naudsynt å kome igang 
med prosjekteringa allereie nå. Det blei i budsjett 2019 ikkje avsett prosjekteringsmidlar til dette 
prosjektet. Skal ein kunne gjennomføre ei fullgod prosjektering er ein avhenging av ekstern 
bistand, både med omsyn til kapasitet og kompetanse. Det vert derfor tilrådd å løyve ein sum 
på kr 100.000 til konsulentbistand. Dette talet bygger ikkje på noko estimat på timeforbruk. 
Skulle behovet vere høgare, må ein kome attende til dette i budsjett/komande tertialkontrollar. 
Skulle behovet vere lågare vil resterande ramme inngå i byggeprosjektet. Løyvinga er 
innarbeidd i framlegg til tertialkontrroll, som vert handsama parallelt til denne saka.  

 

Konklusjon:
Det er viktig å kome raskt i gang med prosjekteringa. Av den grunn kjem det ei sak nå. Nemnda 
har tidlegare vore innvolvert i denne saka, så får å sikre kontinuitet og politisk forankring vert 
ansvaret tilrådd lagt til nemnda. Ein er avhengig av ekstern bistand, og det vert tilrådd løyva 
kr 100.000 til arkitekt/konsulentbistand.    

Rådmannen si tilråding:
Nissedal kommunestyre gjev prosjektering- og byggenemnda ansvaret for prosjektering av 4 
omsorgsbustader. Sak om økonomisk ramme for prosjektet og lokalisering bustadene vert lagt 
fram for kommunestyret i samband med budsjett 2020 eller seinast 1. halvår 2020.

Det vert løyva kr 100.000 til konsulentbistand/arkitekt til prosjektet.    
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:
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16.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 64/19 23.05.2019

Kommunestyret 13.06.2019

Damkollen bustadfelt - utbygging og tomteprisar

Fakta i saka:
I budsjett og handlingsprogram for 2019 er det satt av kr. 2 mill. eks. mva. til opparbeiding av 
Damkollen bustadfelt. Av dette er 1 mill. eks. mva. tiltenkt vass- og avlaupsanlegg. 
Planavdelinga har utarbeida ein tomtdelingsplan som er godkjent av kommunestyret. På 
tomtedelingsplanen er det teikna inn seks tomter, ny veg og noko eksisterande veg som skal 
rustast opp og asfalterast. Opparbeiding av feltet har vore ute på anbod. Det skal leggast 
straum-, telekabel, vatn- og avlaupsrøyr fram til alle seks tomter prosjektert og dimensjonert av 
tilbydar. 

Forankring i eige planverk
Folketalsauke er eit overordna mål i kommuneplanen for Nissedal kommune.

Vurdering:
Ved anbodsopning låg tilbodsprisane frå kr. 2 278 742- til kr. 2 789 710 ekskl. mva. Det er sett 
på fleire alternative løysingar for innsparing/reduksjon, men skal tomtene vere attraktive meiner 
rådmannen at det må opparbeidast slik som anbodsgrunnlaget legg til grunn. Let ein ver å 
legge asfalt vil det medføre mykje vedlikehaldsarbeid for kommunen. Vatn- og 
avlaupsleidningar må då leggast i eiga grøft på utsida av vegen for at VA-kum ikkje skal bli 
øydelagt ved brøyting om vinteren. Den nye vegen kan forlengast, slik at alle tomtene nyttar 
same veg, men dette vil lage store sår, tomtene blir mindre og det er lite å spare på dette.  

Etter gjennomgang av tilboda er lågaste tilbod på opparbeiding kr 2.440.000 eks. mva. I tillegg 
kjem kr 30.000 for vegrett og grunnerstatning knytt til vass- og avlaupsanlegg. 
Av denne summen utgjer kr 928.000 eks. mva. vass- og avlaupsanlegg. Samla sett utgjer 
lågaste tilbod kr 470.000 over løyvinga i budsjettet. Det er allereie meldt seg interesserte 
kjøparar, og det er realistisk å tru at det vil bli seld 1-2 tomter i inneverande år. 

Kommunen har ikkje retningslinjer for fastsetting av tomteprisar. Det fins fleire alternativ for 
utrekning av tomteprisar. Å legge prisen for lågt har i andre kommunar vist seg å kunne ha ein 
negativ effekt på den private marknaden. Ein kan ta høgde for at ein ikkje får seld alle tomtene 
med å dele beløpet på 4 eller 5 i staden for 6. Men i dette tilfellet er det lagt opp til store og få 
tomter. Det vil derfor auke tomteprisen mykje viss ein skal ta dette med i reknestykket. Å tenke 
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seg at en skal få gevinst av tomtesalet ved å sette prisen høgt kan føre til at tomtene ikkje vert 
seld, og det har heller ikkje vore praktisert i kommunen tidlegare. 

Dersom alle kostnader skal dekkast inn gjennom sal av dei 6 tomtene, blir reknestykket slik:

   2 440 000 ekskl. mva. grunnarbeid
+    150 000 kjøp av branntomt gjort tidlegare
+    240 000 areal pris Ca. 10 kr. Pr. m2  kjøpt tidlegare
+      30 000 Vegrett og rett til bruk av tomt 
= 2 860 000,-
Kr. 2 860 000/ 6 tomter= kr. 476 667 pr. tomt

I denne summen utgjer dekking av vatn- og avlaup kr 155.000 pr. tomt.

Til samanlikning med tomteprisar i andre prosjekt blir fullfinansiering gjennom tomtepris for 
høg, sjølv om tomtene er store, etter rådmannen sin vurdering. Tveitsund bustadfelt varierte 
prisane frå kr. 250 000- 375 000. 

Rådmannen vurderer kostprisen på kr 476.667 som for høg, sjølv om tomtene i dette feltet er 
forholdsvis store (3,5 – 4 mål). Det vert difor tilrådd at kostnader ved opparbeiding av vatn- og 
avlaup haldast utanfor kostprisen, dvs. at det ikkje bereknast anleggsbidrag inn i tomtepris. 
Prisen pr. tomt blir då kr 320.000.

Tomtene som ligg nordaust mot elva er noko mindre enn tomtene som ligg sørvest mot vegen. 
Utsikt og beliggenhet på tomtene mot nordaust veg opp for mindre tomteareal, og rådmannen 
meiner difor at alle tomtene bør ha lik tomtepris. 

Konklusjon:
Prosjektet gjennomførast innanfor ei kostnadsramme på kr 2.470.000 eks. mva. Av dette kjem 
kr 1.527.000 innanfor mva-kompensasjonsordninga (kr. 382.000 i mva). Det vert lagt til grunn 
at det blir seld 2 tomter i løpet av 2019.

Rådmannen si tilråding:
1.  Nissedal kommunestyre vedtek å opparbeide Damkollen bustadfelt, og utvidar 

prosjektramma i budsjettet med  kr 470.000 eks. mva. Av samla prosjektramme gjeld kr 
928.000 opparbeiding av vatn og avlaup.

2. Tomtepris fastsetjast til kr 320.000 pr. tomt.
3. Budsjettskjema 2A – Investeringar i anleggsmiddel aukast med kr 602.000

Budsjettskjema 2A – Kompensasjon for meirverdiavgift aukast med kr 132.000
Budsjettskjema 2A – Inntekter frå sal av anleggsmiddel aukast med kr 640.000
Budsjettskjema 2A – Bruk av lånemidlar reduserast med kr 170.000
Budsjettskjema 2B – Investeringar i anleggsmiddel aukast med kr 602.000
Budsjettskjema 2B – Damkollen bustadfelt aukast med kr 602.000
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Nissedal kommune Arkiv:       

Saksmappe:

Sakshandsamar:

Dato:

033

2015/70-137  

Karl Otto Lauvlid

14.05.2019

Saksframlegg

Utval Utvalssak Møtedato
Formannskapet 65/19 23.05.2019

Referat- og drøftingssaker

Vedlegg:
1) Møtebok 25.04.2019
2) Delegerte vedtak plankontor 11.04. – 13.05.2019
3) Brev til Direktoratet for mineralforvaltning 03.05.2019
4) Brev frå Fylkesmannen i Vestfold og Telemark 06.05.2019

Saker:
A) Godkjenning av møtebok 25.04.2019
B) Delegerte vedtak plankontoret
C) Søknad om driftskonsesjon for Einangane massetak
D) Vedtak i sak om sandstrand – Vik camping
E) Aktuelt frå rådmannen

Rådmannen si tilråding:
Nissedal formannskap tek referat- og drøftingssakene til vitande.
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Delegerte vedtak

Utvalg: 5 - Delegert vedtak interkommunalt plankontor, Dokumentdato: 11.04.2019 - 13.05.2019, Innhold: N *Seleksjon:

14.05.2019Rapport generert:

ePhorte ®

N - 38/576 - Felehovet nord 100 - Søknad om ferdigattest - Fritidsbustad - Godkjent15.04.2019111/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3683/2019

N - 41/357 - Havrefjell hyttegrend 26 - Søknad om ferdigattest - Fritidsbustad - Godkjent15.04.2019112/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3686/2019

N - 38/610 - Felehovet nord 229 - Byggesøknad - Fritidsbustad - Godkjent23.04.2019114/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3811/2019

N - 21/5 - Sandvik tomt 1,2,5,12 og 17 - Rekvisisjon av oppmålingsforretning - 5 tomter -
Godkjenning

29.04.2019116/19 DSDPLA Bjarne UnderdalJ3883/2019

N - 33/276 - Sollivegen 109 - Byggesøknad - Bod - Godkjent29.04.2019119/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3916/2019

N - 8/1/10 - Framnes 6 - Rekvisisjon av oppmålingsforretning - Frådeling av eksisterande festetomt -
Godkjenning

29.04.2019120/19 DSDPLA Bjarne UnderdalJ3919/2019

N - 38/154 - Bjønntjønn 65 - Byggesøknad - Tilbygg/ombygging fritidsbustad - Godkjent29.04.2019122/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3958/2019

N - 38/595 - Felehovet nord 428 - Søknad om mellombels bruksløyve - Endra teikningar -
Fritidsbustad - Godkjent

30.04.2019123/19 DSDPLA Birger HeimdalJ3984/2019

N - 38/432 - Felehovet sør 175 - Avstandskrav i kommunedelplanen for Gautefallheia - dispensasjon30.04.2019125/19 DSDPLA Sveinung SeljåsJ4034/2019

N - 11/101 - Heivegen 433 - Søknad om ferdigattest -  Fritidsbustad - Godkjent07.05.2019126/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4036/2019

N - 21/5 - Nisser hyttegrend 64 - Byggesøknad - Fritidsbustad og annneks02.05.2019127/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4048/2019

N - 33/306 - Ånundsbuoddane tomt 28 - Søknad om ferdigattest - Fritidsbustad - Godkjent02.05.2019128/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4050/2019

N - 21/41 - Fjonevegen 1671 - Søknad om ferdigattest - Sanitærteknisk installasjon - Godkjent03.05.2019131/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4118/2019

N - 8/16 - Nissedalsvegen 886 - Byggesøknad - Tilkopling til kommunalt avløp - Godkjent03.05.2019133/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4128/2019

N - 38/94 - Felehovet nord 316 - Byggesøknad - Tilbygg fritidsbustad - Godkjent08.05.2019134/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4144/2019

N - 34/209 - Gamahelleren tomt F6 - Rosstjønnvegen 132 - Søknad om ferdigattest - Fritidsbustad -
Godkjent

03.05.2019135/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4153/2019

N - 7/66 - Sundsodden - Byggesøknad - Bod og natursteinmur - Godkjent08.05.2019136/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4166/2019

N - 8/1 - Kyrkjebygdheia - Byggesøknad - Høgdebasseng - Godkjent09.05.2019137/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4178/2019

N - 31/129 - Naurak 52 (tomt 7) - Søknad om ferdigattest - Fritidsbustad - Godkjent08.05.2019141/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4234/2019

N - 47/6 - Tjønnefossvegen 56 - Tjønnefoss kraftverk - Søknad om utslepp til tett tank - Godkjent09.05.2019142/19 DSDPLA Birger HeimdalJ4261/2019

N - 45/56 - Berli kraftstasjon - Bruk av tippmasse - dispensasjon13.05.2019146/19 DSDPLA Sveinung SeljåsJ4392/2019

Saksnr TittelDatoUtvalg SaksbehandlerStatusTypeLøpenr
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Nissedal kommune – Kviteseid kommune
Interkommunalt plankontor

Postadresse: Treungvegen 398 Telefon:  35048400 Bankgiro:  27140700016
3855 Treungen Telefaks:  35048410 Org.nr:  964964343

E-post: info@nissedal.kommune.no www.nissedal.kommune.no

Direktoratet for mineralforvaltning
Postboks 3021 Lade
7441  TRONDHEIM

Dykkar ref.  Vår ref. Sakshandsamar Arkivkode: Dato:
2019/478-2 Sveinung Seljås,35048430

sveinung.seljas@nissedal.kommune.no
35/8 og 47/3 03.05.2019

Søknad om driftskonsesjon for Einangane massetak (Nissedal kommune) – 
høyringsuttale

Nissedal kommune har til uttale, mottatt frå Direktoratet frå mineralforvaltning, søknaden om 
driftskonsesjon etter minerallova §43 for Einangane massetak.

Kommunen er ikkje kjent med at andre enn dei som står på mottakarlista er aktuelle som 
høyringspartar i saka.

Einangane massetak har vore i drift i lang tid, meir enn 20 år. Kommunen ser positivt på at det 
nå er søkt driftskonsesjon for verksemda. Konsesjonsbehandlinga vil forutan vidare drift 
(driftsplan), ta stilling til økonomisk trygging for sikring og opprydding etter avslutta drift og til 
sjølve planen for avslutting.

Nissedal kommune er ikkje kjent med at det i uttaksområdet er særlege natur- eller kultur-
minneverdiar som blir rørd, jf. også søk på naturbase og artskart. Utover endringane i 
uttaksområdet, påverkar difor ikkje uttaket miljøet negativt i særleg grad. Ut frå topografi, og at 
det ikkje renn bekkar gjennom området, vil også forureiningsfaren vere sterkt avgrensa.

I kommuneplanen ligg uttaksområdet dels i område avsett til råstoffutvinning, dels i LNF-areal. 
Hovudforklaringa er ei vidareføring av ei unøyaktig kartfesting i 1998-versjonen av planen. 
Kommuneplanen vil bli revidert i 2019/20. Avgrensinga vil då bli retta i samsvar med omfanget 
av uttaksområdet gitt i plan for avslutting. Det vil då også bli tatt stilling til om det skal krevjast 
detalj-reguleringsplan. Truleg vil det ikkje bli gjort, ut frå at ein slik plan vil gje lite meir-
informasjon, jf. at det her har vore masseuttak i lengre tid slik at verknadene av støy, støv, 
avrenning m.m. er godt kjent for omgjevnaden.

Med helsing

Sveinung Seljås
-plansjef

Dette dokumentet er godkjent elektronisk og har difor ikkje underskrift.
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E-postadresse: 
fmvtpost@fylkesmannen.no 
Sikker melding: 
www.fylkesmannen.no/melding 

 Postadresse: 
Postboks 2076 
3103 Tønsberg 

 Besøksadresse: 
Anton Jenssensgate 4, 
Statens Park, bygg I 

 Telefon: 33 37 10 00 
www.fylkesmannen.no/vt 
 
Org.nr. 974 762 501 

  Vår dato:  Vår ref: 

  06.05.2019  2019/5645 
     

  Dykkar dato:  Dykkar ref: 

     
   

 Saksbehandlar, innvalstelefon 

 Ann Kristin Solheim Våkråk, 33371153 
  
 
 
  

Nissedal kommune 
Treungvegen 398 
3855 TREUNGEN 
 
 

  
 

Vedtak i sak om sandstrand - gbnr 7/5 Nissedalvegen 1180 - Vik Camping - 
Nissedal kommune 

Me syner til Nissedal kommunes oversending av klage av 18.10.2018. 
 
Fylkesmannens vedtak 
 
Klaga er ikkje teke til følgje.  
 
Fylkesmannen opprettheld Nissedal kommunes vedtak av 27.8.2018. 
 
Vedtaket er endeleg og kan ikkje påklagast, jf. forvaltningsloven (fvl.) § 28. 
 
Sakas bakgrunn 
 
Saka gjeld etablering av sandstrand langs strandlina på eigedomen gnr. 7 bnr. 5.  
 
I januar 2018 fekk Nissedal kommune melding frå nabo om at det i samband med flyttinga av 
bryggeanlegg på eigedomen var etablert ei sandstrand frå bryggeanlegget og nord/austover langs 
strandlina til grensa mot nabo. Etter nabos meining hadde det før vore svaberg på arealet.  
 
Tiltakshavar blei kontakta av kommunen. Tiltakshavar meinte at tiltaket var utført som vedlikehald 
av ei etablert sandstrand. Kommunen vurderte tiltaket som søknadspliktig og bad om at tiltaket blei 
søkt som ei endringsmelding av byggesøknaden for flytting av bryggeanlegg. 
 
Kommunen fatta slik vedtak den 27.8.2018: 
 

«Nissedal kommune ved Interkommunalt plankontor godkjenner søknaden om endring av løyve gitt i 
delegert sak 475/17, for bryggeanlegg, til også å gjelde ny/re-etablering av sandstrand i tilknytning til 
bryggeanlegget på gnr. 7 bnr. 5, Vik Camping, Nissedalsvegen 1180, 3854 NISSEDAL, jf. Plan- og 
bygningslova (pbl) § 20, 3-4 og på desse vilkåra: 

 
1. Alt arbeid må bli utført i samsvar med reguleringsføresegner og andre krav gitt i eller i medhald av 

plan- og bygningslova. 
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2. Arbeidet skal skje på eige grunn viss ikkje privatrettsleg avtale 
3. Gebyr for søknaden, kr 2.500, må vere innbetalt til Nissedal kommune». 

 
Anne Kristin Fosli og Ove Flataker har klaga på vedtaket i brev sendt kommunen den 16.9.2018. 
Fylkesmannen viser til klaga. 
 
Klaga blei ikkje teken til følgje i møte i Formannskapet den 18.10.2018, og saka vart deretter sendt 
Fylkesmannen for endeleg handsaming. 
 
Fylkesmannen føreset at partane er kjende med innhaldet av dokumenta i saka, og ser ikkje at det er 
naudsynt med nokon generell referanse av desse. 
 
MERKNADER FRÅ FYLKESMANNEN 
 
Klagesaka handsamast etter delegert mynde frå Kommunal- og Moderniseringsdepartementet. Når 
Fylkesmannen handsamar ei klage, kan han røykte alle sider av saka, òg ta omsyn til nye omstende, 
jf. Forvaltningslova (fvl.) § 34 andre leden. Fylkesmannen skal vurdere dei synspunkt klagar har kome 
med, og kan òg ta opp forhold som ikkje er teke opp av klagar. Fylkesmannen kan oppretthalde 
vedtak frå kommunen, gjera om på vedtaket, eller oppheve vedtaket og sende saka attende til 
kommunen for heilt eller delvis ny handsaming.  
 
Fylkesmannen har vurdert at føresetnadane for å taka klaga opp til handsaming, er til stades jf. 
forvaltningslova kapittel 6. Saka er òg vurdert til å vera naudsynt opplyst jf. fvl. § 17, og 
Fylkesmannen finn derfor å kunne fatte avgjerd i klagesaka med grunnlag i dei opplysningane som 
er motteke. 
 
Tiltaket 
Tiltaket er i saka beskrive som opprensking/reetablering av badestrand etter forureining. 
Tiltakshavar har grave ut og køyrt bort forureina masse, hummus/leire, og deretter fylt på med 
fjøresand tilsvarande det som er køyrt bort.  
 
Planstatus for tiltaket  
Arealet tiltaket er plassert på er i kommunedelplan for Kyrkjebygda 2014-2025 avsett til fritids- og 
turistføremål – noverande. Arealet er omfatta av ei omsynssone for bevaring av naturmiljø.  
 
Synspunkt frå klagar 
Klagar meiner tiltaket inneber store inngrep i strandsona og difor ikkje kan behandlast som ei 
endringsmelding av byggesøknaden for flytting av bryggeanlegget.  
 
Vidare skriv klager at verksemda på Vik camping leggjast helt inntil og til og med over grensa til deira 
eigedom. Etter klagar sitt syn burde kommunen ha satt ei avstandsgrense for tiltaket, for eksempel 
10 meter frå grensa som Jordskifteretten har satt.  
 
Klagar meiner vidare at tiltaket kjem i strid med forbodet i pbl. § 1-8 og at tiltaket kan vere i strid 
med fleire lover til dømes forurensningsloven. 
 
Me viser til klagen i sin heilskap. 
 
Vurderinga til Fylkesmannen 
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Handsaming som endringsmelding 
Klagar meiner at tiltaket skulle vore handsama som eit sjølvstendig tiltak og ikkje som ei 
endringsmelding til søknad om bryggeanlegget.  
 
Fylkesmannen er einig i klagars synspunkt. Slik me ser det er ei «endringsmelding»  meint for dei 
tilfella der tiltakshavar undervegs i byggjeprosessen ynskjer å gjere endringar på eit allereie omsøkt 
eller godkjent tiltak. Til eksempel dersom tiltakshavar i denne saka ynskte å endre talet båtplassar på 
brygga.  
 
Etablering eller endring av sandstranda i dette høvet kan ikkje ses som del av brygga. Me viser til 
rundskriv h-6/17 frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet på s. 13 flg til støtte for vårt syn. 
 
Me kan likevel ikkje sjå at tilhøvet er av tydig for resultatet i denne saka. «Endringsmelding» er ikkje 
ein eigen søknadsform. Om kommunen handsamar tiltaket som ein endring vil først og fremst vere 
av betydning for tidsfristane i pbl. § 21-7. 
 
Uavhengig av kva for ein type søknad kommunen har forlange i denne saka, er det avgjerande om 
minimumskrava til handsaming etter pbl. kapittel 20 og byggesaksforskriften kapittel 5 og 6.  
 
Fylkesmannen kan ikkje sjå at søknaden eller kommunens handsaming kjem i strid med 
minimumsvilkåra. 
 
Klagars syn held ikkje fram. 
 
Strid med pbl. § 1-8 
Det er klagars syn at sandstranda er omfatta av forbodet i pbl. § 1-8.  
 
Etter pbl. § 1-8 gjeld det eit generelt forbod mot å byggja nærare sjøen enn 100 meter. Forbodet 
gjeld ikkje ved vassdrag. For område langs vassdrag skal kommunen vurdere å fastsetja ei grense på 
inntil 100 meter der bestemde angitte tiltak ikkje skal vere tillate, sjå pbl. § 1-8 femte ledd. 
 
Ei eventuell grense mot vassdrag blir fastsett i medhald av pbl. § 11-11 nr. 5. Av pbl. § 11-11 nr. 5 går 
det fram at ei byggjegrense mot vassdrag kan gis i områder avsett til LNF eller bruk og vern av sjø og 
vassdrag, med tilhøyrande strandsone.  
 
Eit byggjeforbod mot vassdrag kan ikkje gis i områder til fritids- og turistføremål, som her. 
 
Klagars syn held ikkje fram. 
    
Plassering 
Klagar meiner at kommunen burde ha sette ei avstandsgrense mot deira eigedom, til dømes 10 
meter.  
 
Kommunen har i sin handsaming av klaga vurdert plassering i medhald av pbl. § 29-4. Slik me ser det 
er kommunen sin vurdering tilstrekkeleg og vi viser til denne. 
 
Strid med anna regelverk 
 
Klagar har meint at tiltaket kan vere i strid med anna regelverk. Til dømes har klagar vist til 
forurensningsloven. 

126



  Side: 4/4 

 
Fylkesmannen presiserer at handsaminga av denne saka er gjort i medhald av plan- og 
bygningsloven. Det fell utanfor vår myndigheit å vurdere tiltaket etter anna regelverk. Me føreset at 
kommunen følgjer opp dersom anna regelverk òg kjem til bruk.  
 

*** 
 
Fylkesmannen har vurdera dei andre momenta i klaga, men ser at dei ikkje kan føre fram. 
Kommunen sitt løyve av 27.8.2018 vert stadfesta. 
 
 
Med helsing 
 
Per Arne Andreassen (e.f.) 
avdelingsdirektør 

  
 
Ann Kristin Solheim Våkråk 
seniorrådgiver 

 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
 
 
Kopi til: 
Anne Kristin Fosli Nissedalsvegen 

1224 
3854 Nissedal 

Ove-Stig Flataker Nissedalsvegen 
1224 

3854 Nissedal 

Tellef Fossli Nissedalsvegen 
1180 

3854 Nissedal 
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